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__________________________________________________________________ 

Tillkännagivande om justering av kommunfullmäktiges protokoll 
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Anslag upprättat av  Fredrik Zethraeus  



 2 (61) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 17 juni 2024 

 
 
 
 

 
 

Närvarolista  

Beslutande 
Ann-Marie Högberg (S), ordförande 
Göran Hallberg (S), 1:e vice ordförande 
Kennet Bergh (M), 2:e vice ordförande 
Sara Heelge Vikmång (S), ledamot 
Rasmus Lenefors (S), ledamot 
Emil Högberg (S), ledamot 
Lena Berg (S), ledamot 
Pran Malhotra (S), ledamot 
Konstantinos Tsampazis (S), ledamot 
Aza Cheragwandi (S), ledamot § 1–11 och 13–34 
Anneli Sjöberg (S), ledamot § 1–11 och 13–34 
Yossi Sigal (S), ledamot 
Margareta Vikgren (S), ledamot 
David Magnusson (S), ledamot 
Anders Ferbe (S), ledamot 
Nicole Ilias (S), ledamot 
Tomas Selin (C), ledamot § 1–12 och 14–34 
Annie Östlund (C), ledamot 
Henrik Juhlin (C), ledamot 
Anders Lönroth (MP), ledamot 
Louise Rollins (MP), ledamot 
Christian Stulen (HP), ledamot 
Lars Björkman (HP), ledamot 
Nujin Alacabek (V), ledamot 
Leif Tjärnstig (V), ledamot 
Malin Ahlgren (V), ledamot 
Robert Forsman (V), ledamot § 8–34 
Britt Björneke (V), ledamot § 8–27 
April Troberg (V), ledamot § 1–29 
Love Bergström (M), ledamot 
Jelena Drenjanin (M), ledamot § 1–24 
Erik Ottoson (M), ledamot 
Hampus Holmgren (M), ledamot 
Eva Paulsen Karlsson (M), ledamot 
Diana Molinsky (M), ledamot 



 3 (61) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 17 juni 2024 

 
 
 
 

 
 

Jennifer Lind (M), ledamot 
Linda von Fircks (M), ledamot § 1–28 
Gunilla Helmerson (M), ledamot 
Cecilia Sundberg (M), ledamot 
Christopher Smith (L), ledamot 
Martina Nyman (L), ledamot 
Cecilia Nordin (DP), ledamot 
Ingalill Söderberg (DP), ledamot 
Karl Henriksson (KD), ledamot 
Anneli Johansson (KD), ledamot 
Mats Arkhem (SD), ledamot 
Alexandra Ghialamas (SD), ledamot 
Martin Nigals (SD), ledamot 
Arnold Boström (SD), ledamot 
Sven Pernils (SD), ledamot 
Felix Byström (SD), ledamot 
Linus From (SD), ledamot 
Ulf Thalin (SD), ledamot 
Marzieh Amiri (S), ersättare för Kamile Ünver (S) 
Fredrik Fjällström (S), ersättare för Alfred Guirguis (S) 
Temitope Hassan (S), ersättare för Khalida Marefat (S) 
Ove Andreassen (S), ersättare för Aza Cheragwandi (S) § 12 
Tomas Henriksson (S), ersättare för Anneli Sjöberg (S) § 12 
Didrik von Seth (C), ersättare för Angelica Bodén (C) 
Anders Törnlund (V), ersättare för Robert Forsman (V) § 1–7 och Britt Björneke 
(V) § 28–34 
Konrad Hyltén (V), ersättare för Britt Björneke (V) § 1–7 och April Troberg (V) § 
30–34 
Attila Kuru (M), ersättare för Daniel Dronjak (M) 
Carina Tärnsby (M), ersättare för Mats Österholm (M) § 1–12 och 14–34 
Anna Bredin (M), ersättare för Mats Österholm (M) § 13 och Jelena Drenjanin 
(M) § 25–34 
Patrik Rahm (M), ersättare för Linda von Fircks (M) § 29–34 
Petra Nilsson (L), ersättare för Bo Källström (L) 
Marcus Jillehed (DP), ersättare för Patrik Willingstam (DP) 

Ej tjänstgörande ersättare 
Ove Andreassen (S) § 1–11 och 13–34 



 4 (61) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 17 juni 2024 

 
 
 
 

 
 

Tomas Henriksson (S) § 1–11 och 13–30 
Michael Hagström (S) 
Eeva Laine (S) 
Maria Uggla (MP) 
Cedric Fredmer (HP) 
Tina Varga Kjäll (HP) 
Anders Törnlund (V) § 8–27 
Konrad Hyltén (V) § 8–29 
Sonia Benavente (V) 
Patrik Rahm (M) § 1–28 
Anna Bredin (M) § 1–12 och 14–24 
Camilla Kjellström (M) 
Peter Höög (M) 
Mikael Tångring (DP) 
Gorges Barkho (KD) 
Malak Guirguis (KD) 
Malena Karanovic (SD) 

Frånvarande 
Kamile Ünver (S), ledamot 
Aza Cheragwandi (S), ledamot § 12 på grund av jäv 
Alfred Guirguis (S), ledamot 
Anneli Sjöberg (S), ledamot § 12 på grund av jäv 
Khalida Marefat (S), ledamot 
Tomas Selin (C), ledamot § 13 på grund av jäv 
Angelica Bodén (C), ledamot 
Robert Forsman (V), ledamot § 1–7 
Britt Björneke (V), ledamot § 1–7 och 28–34 
April Troberg (V), ledamot § 30–34 
Daniel Dronjak (M), ledamot 
Jelena Drenjanin (M), ledamot § 25–34 
Mats Österholm (M), ledamot 
Linda von Fircks (M), ledamot § 29–34 
Bo Källström (L), ledamot 



 5 (61) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 17 juni 2024 

 
 
 
 

 
 

Patrik Willingstam (DP), ledamot 
Tomas Henriksson (S), ersättare § 31–34 
Carina Tärnsby (M), ersättare § 13 på grund av jäv 
Nina Adler (S), ersättare 
Ishmail Kargbo (S), ersättare 
Victor Sund (C), ersättare 
Carina Sundström (MP), ersättare 
Hans Wallenborg (M), ersättare 
Shadi Domat (L), ersättare 
Roger Urbanski (SD), ersättare 
Bo Adolfsson (SD), ersättare 
Rickard Berglund (SD), ersättare 

Övriga deltagare 
Matilda Vigedal, tillförordnad kommunsekreterare  



 6 (61) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 17 juni 2024 

 
 
 
 

 
 

Ärendelista 
§ 1  Sammanträdets behörighet 8 
§ 2  Upprop 9 
§ 3  Utseende av justerare och bestämmande av tid för justering av protokollet 10 
§ 4  Anmälan av nya motioner, interpellationer och frågor 11 
§ 5  Anmälan av ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige 12 
§ 6  Beslut rörande inlämnade frågor 13 
§ 7  Svar på nya frågor 14 
§ 8  Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till kommunstyrelsens 

förvaltning senast tio arbetsdagar före fullmäktigesammanträde får ställas 15 
§ 9  Information från kommunrevisionen 16 
§ 10  Statistikrapporter från socialnämnden och vård- och omsorgsnämnden enligt 16 

kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453) 17 
§ 11  Prövning av om bolagens verksamhet 2023 varit förenlig med det fastställda 

kommunala ändamålet samt uppföljning av uppdrag i de helägda bolagens 
ägardirektiv 18 

§ 12  Revisionsberättelse för Södertörns brandförsvarsförbund budgetåret 2023 och 
prövning av ansvarsfrihet 22 

§ 13  Revisionsberättelse för Samordningsförbundet Huddinge, Botkyrka, Salem 
budgetåret 2023 och prövning av ansvarsfrihet 23 

§ 14  Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i Huddinge kommun 25 
§ 15  Reviderat inriktningsbeslut för nya Huddingehallen 28 
§ 16  Uppdatering av bolagsordning för Arena Huddinge AB 31 
§ 17  Förnyad rekommendation till kommunerna om gemensam finansiering av stöd för 

en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård 32 
§ 18  Redovisning av väckta och obesvarade motioner i Huddinge kommun per den 30 

april 2024 34 
§ 19  Planeringsstrategi för Huddinge kommuns översiktsplan 2030 35 
§ 20  Befrielse från förtroendeuppdrag 37 
§ 21  Val, fyllnadsval och nomineringar 38 
§ 22  ”Trygghetstimme” istället för friskvårdstimme – svar på motion väckt av Karl 

Henriksson (KD) och Anneli Johansson (KD) 39 
§ 23  Digitalisera köhanteringen till förskola och pedagogisk omsorg – svar på motion 

väckt av Karl Henriksson (KD) och Anneli Johansson (KD) 41 
§ 24  Kompisbänk mot utanförskap på Huddinges skolgårdar – svar på motion väckt av 

Martin Nigals (SD) och Sven Pernils (SD) 43 



 7 (61) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 17 juni 2024 

 
 
 
 

 
 

§ 25  Erbjud familjedaghem i samtliga kommundelar - svar på motion väckt av Karl 
Henriksson (KD) och Anneli Johansson (KD) 45 

§ 26  Hästunderstödda insatser för hemmasittande barn – svar på motion av Mats 
Österholm, Anna Bredin och Hampus Holmgren (samtliga M) 47 

§ 27  Säkra Stortorpsparkens utveckling och framtid – svar på motion av Bo Källström 
(L) och Martina Nyman (L) 49 

§ 28  Ung Omsorg - Ett steg på vägen för att säkra framtidens kompetensförsörjning – 
svar på motion av Karl Henriksson (KD) 51 

§ 29  Inför Borlängemodellen för att säkra kompetensen i Huddinges skolor och 
förskolor – svar på motion av Nujin Alacabek, Robert Forsman, Niklas Bougt, 
Malin Ahlgren, Britt Björneke och April Troberg (samtliga V) 53 

§ 30  Komplettera Företagsportalen med en anmälningsfunktion – svar på motion av 
Bo Källström (L) och Martina Nyman (L) 55 

§ 31  Inrättandet av kommunal badplats vid Trehörningen - svar på motion väckt av 
Love Bergström (M) 56 

§ 32  Badplats för Högmoraborna - svar på motion väckt av Love Bergström (M) 58 
§ 33  Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer 60 
§ 34  Delgivningar 61 
  



 8 (61) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 17 juni 2024 

 
 
 
 

 
 

§ 1  Sammanträdets behörighet 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige anser att sammanträdet är behörigt kallat. 

Sammanfattning 

Kallelse och tillhörande handlingar till kommunfullmäktiges sammanträde har 
publicerats den 7 juni. Samma datum har tillkännagivande om sammanträdet 
anslagits på kommunens digitala anslagstavla. Dagordningen kompletterades den 
14 juni och den 17 juni. 
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§ 2  Upprop 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar uppropet till protokollet. 

Sammanfattning 

Uppropet genomförs och tjänstgörande ersättare kallas in. För mer information 
om närvaron, se närvarolistan. 
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§ 3  Utseende av justerare och bestämmande av tid för 
justering av protokollet 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige utser, utöver ordföranden, Henrik Juhlin (C) och Ingalill 
Söderberg (DP) till justerare. Justeringen sker digitalt måndagen den 24 juni 
klockan 10:00. 
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§ 4  Anmälan av nya motioner, interpellationer och frågor 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar anmälan av de nya motionerna och frågorna till 
protokollet. 

Sammanfattning 

Följande nya motioner har inkommit till kommunfullmäktiges sammanträde den 
17 juni: 

• Motion om att bygga bryggor vid Badudden med omnejd, Skogås, väckt av 
Cecilia Nordin, Ingalill Söderberg och Patrik Willingstam (samtliga DP) 

• Motion om att möjliggöra för fler att flytta till sitt drömboende, väckt av Love 
Bergström (M) och Hampus Holmgren (M) 

• Motion om att utreda tillförseln av särskilda villor för seniorer i kommande 
detaljplaner, väckt av Love Bergström (M) och Hampus Holmgren (M) 

• Motion om att återinföra valborgs- och midsommarfirande i Sjödalsparken 
och Rådsparken, väckt av Diana Molinsky, Hampus Holmgren, Love 
Bergström och Anna Bredin (samtliga M) 

Följande nya frågor har inkommit till kommunfullmäktiges sammanträde den 17 
juni: 

• Fråga ställd av Cecilia Nordin (DP) till kommunalråd Eeva Laine (S) om spel 
i Östra gymnasiet för Skogås HK 

• Fråga ställd av Karl Henriksson (KD) till samhällsbyggnadsutskottets 
ordförande Emil Högberg (S) om Spårväg Syd 

• Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till förskolenämndens ordförande Louise 
Rollins (MP) om befarad varsel på Huddinges förskolor 

• Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till grundskolenämndens ordförande 
Rasmus Lenefors (S) gällande planerat strejkbryteri i Huddinge kommun  

Inga nya interpellationer har inkommit till kommunfullmäktiges sammanträde den 
17 juni. 
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§ 5  Anmälan av ny ledamot och ersättare i 
kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet att Maria Uggla (MP) är ny ersättare i 
kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 

Ordföranden redogör för Länsstyrelsens beslut om ny ersättare i 
kommunfullmäktige. 
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§ 6  Beslut rörande inlämnade frågor 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Frågan ställd av Cecilia Nordin (DP) till kommunalråd Eeva Laine (S) om 
spel i Östra gymnasiet för Skogås HK får ställas. 

2. Frågan ställd av Karl Henriksson (KD) till samhällsbyggnadsutskottets 
ordförande Emil Högberg (S) om Spårväg Syd får ställas. 

3. Frågan ställd av Nujin Alacabek (V) till förskolenämndens ordförande Louise 
Rollins (MP) om befarad varsel på Huddinges förskolor får ställas. 

4. Frågan ställd av Nujin Alacabek (V) till grundskolenämndens ordförande 
Rasmus Lenefors (S) gällande planerat strejkbryteri i Huddinge kommun får 
ställas. 

Sammanfattning 

Följande frågor har inkommit till kommunfullmäktiges sammanträde den 17 juni: 

1. Fråga ställd av Cecilia Nordin (DP) till kommunalråd Eeva Laine (S) om spel 
i Östra gymnasiet för Skogås HK 

2. Fråga ställd av Karl Henriksson (KD) till samhällsbyggnadsutskottets 
ordförande Emil Högberg (S) om Spårväg Syd 

3. Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till förskolenämndens ordförande Louise 
Rollins (MP) om befarad varsel på Huddinges förskolor 

4. Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till grundskolenämndens ordförande 
Rasmus Lenefors (S) gällande planerat strejkbryteri i Huddinge kommun 
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§ 7  Svar på nya frågor 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Frågan ställd av Cecilia Nordin (DP) till kommunalråd Eeva Laine (S) om 
spel i Östra gymnasiet för Skogås HK anses besvarad. 

2. Frågan ställd av Karl Henriksson (KD) till samhällsbyggnadsutskottets 
ordförande Emil Högberg (S) om Spårväg Syd anses besvarad. 

3. Frågan ställd av Nujin Alacabek (V) till förskolenämndens ordförande Louise 
Rollins (MP) om befarad varsel på Huddinges förskolor anses besvarad. 

4. Frågan ställd av Nujin Alacabek (V) till grundskolenämndens ordförande 
Rasmus Lenefors (S) gällande planerat strejkbryteri i Huddinge kommun 
anses besvarad. 

Sammanfattning 

De inlämnade frågorna hanteras i följande ordning: 

1. Fråga ställd av Cecilia Nordin (DP) till kommunalråd Eeva Laine (S) om spel 
i Östra gymnasiet för Skogås HK 

2. Fråga ställd av Karl Henriksson (KD) till samhällsbyggnadsutskottets 
ordförande Emil Högberg (S) om Spårväg Syd 

3. Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till förskolenämndens ordförande Louise 
Rollins (MP) om befarad varsel på Huddinges förskolor 

4. Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till grundskolenämndens ordförande 
Rasmus Lenefors (S) gällande planerat strejkbryteri i Huddinge kommun 

Frågorna och dess svar biläggs protokollet. 

Yttranden under sammanträdet 

Eeva Laine (S), Cecilia Nordin (DP), Emil Högberg (S), Karl Henriksson (KD), 
Louise Rollins (MP), Nujin Alacabek (V) och Rasmus Lenefors (S) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Beslutsunderlag 

1. Fråga av Cecilia Nordin (DP) till Eeva Laine (S) om spel i Östra gymnasiet 
för Skogås HK  

2. Enkel fråga av Karl Henriksson (KD) till Emil Högberg (S) om Spårväg Syd  
3. Enkel fråga från Nujin Alacabek (V) till Louise Rollins (MP) gällande 

befarad varsel på Huddinges förskolor  
4. Enkel fråga av Nujin Alacabek (V) till Rasmus Lenefors (S) gällande planerat 

strejkbryteri i Huddinge kommun 
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Datum: 2024-06-17 
Diarienummer: Dnr 

FRÅGA 
Kommunfullmäktige 

 

Fråga ställd till Eeva Laine (S), kommunalråd för Kultur- 
och fritidsfrågor, angående spel i Östra gymnasiet för 
Skogås HK 

Skogås HK herrar gick i år upp till division 1 och då väljer Huddinge 

kommun och handbollsförbundet att tvinga laget att spela långt bort från 

hemmaarenan, i Huddingehallen. Samtidigt tvingas Huddinge handboll att 

åka och spela i Östra gymnasiet, vilket de inte vill. 

Hemmaarenan för Skogås HK, Östra gymnasiet, är tydligen bara godkänd 

för totalt 150 personer ur brandsäkerhetssynpunkt. I kontakt med Södertörns 

brandförsvarsförbund, är denna begränsning ofta inte optimerad av en 

expert. Med en brandkonsults expertis, kan siffran justeras efter en 

inspektion och resultera i ett högre besöksantal. 

Kommunen är för närvarande enligt handbollsklubbens styrelse inte villig 

att göra de åtgärder som krävs t.ex. bredda utrymningsvägar, 

flamskyddssäkra väggpanelerna och i övrigt brandsäkra hallen för att 

handbollsklubben ska kunna ta in 250 personer eller fler som krävs av 

förbundet för spel i  

division 1. Skogås HK vill spela på sin hemaarena, för att ungdomslagen 

ska kunna inspireras och vara delaktiga i teamkänslan inom klubben. 

Östra gymnasiet har cirka 800 elever och genomför b.la. uppträdanden i 

hallen, hur många får de vara då? Edbohallen presenterades som ett förslag 

av styrelsen för handbollslaget, men nekades av kommunen. 

Kommunen borde självklart lösa problemet för att låta handbollslag få spela 

på sin hemmaarena. 

 

Med anledning av ovanståene, vill jag fråga: 

Är du, Eeva, villig att tillmötesgå förbundet och iordningställa Östra 

gymnasiets hall för spel i division 1, assistera med ansökan om dispens eller 

uppdra en brandkonsult att optimera om hallen? 

 

__________________ 

Cecilia Nordin (DP) 

Oppositionsråd med fokus på östra kommundelen 
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Datum: 2024-06-17 

SVAR PÅ FRÅGA 
Kommunfullmäktige 

  

Svar på fråga om Spel i Östra gymnasiet för Skogås HK 

Jag vill börja med att gratulera Skogås handboll för deras fina placering, vi är 
så klart oerhört stolta över det i kommunen. 

Handboll är en klistersport vilket kräver en speciell hantering och vi har idag 
två klisterhallar i kommunen, en av hallarna är just Huddingehallen dit man 
hänvisar Skogås handbollens seriematcher. 

Dessa två hallar bedöms att täcka behovet av tider för träning och matcher 
som finns i Huddinge i nuläget.  

Om vi utökar till fler hallar för bara matcher kommer det att ske på bekostnad 
av andra idrotter som får då stå tillbaka och minska sina tider.  

I nuläget ska det finnas en dispensansökan hos Svenska handbollsförbundet 
för att få spela hemmamatcherna på Östra Gymnasiet, dock har inte kultur 
och fritid fått ta del av den ansökan, men kultur och fritdsförvaltningen deltar 
gärna med i dialogen med Svenska Handbollsförbundet i dessa frågor. En 
likanande dialog skedde när Huddinge Handbollsklubb avancerade sig i 
serien.  

Kultur och fritidsförvaltningen har genom våra idrottsutvecklare löpande koll 
på hur våra olika idrotter rör sig i olika seriesystem och man identifierade 
under säsongen att det var möjligt med ett avancemang för Skogås HK:s 
herrar och dialog har skett löpande med föreningen och förvaltningen 
assisterrar gärna med dialogen om dispens.  

Kultur- och fritidsförvaltningen har varit i dialog med Huddinge 
Samhällsfastigheter för att få information om vilka nödvändiga åtgärder 
skulle behövas och en uppskattning av kostnaderna. Kostnaderna för de 
nödvändiga åtgärderna beräknas landa vid en miljon. 

Den ombyggnationen som gjordes i Huddigehallen för att uppfylla 
Handbollförbundets krav var nödvändiga då vi i Huddinge inte hade en 
godkännt hall för handbollens högsta serier. Kostnaden för de åtgärderna var 
ca. 650 tkr för betydligt mindre insatser än de som skulle behöva göras i Östra 
Gymnasiet.  

 

För Mittenstyret, 

Eeva Laine (S)  
Ordförande i kultur- och fritidsnämnden 
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Datum: 2024-06-17 
Diarienummer: Dnr 

ENKEL FRÅGA  
Kommunfullmäktige  

Enkel fråga till samhällsbyggnadsutskottets ordförande 
Emil Högberg (S) om Spårväg Syd  

Huddinge kommun har under väldigt många år arbetat för att få till stånd ett 

antal viktiga infrastrukturprojekt i kommunen, som Tvärförbindelse 

Södertörn och Spårväg Syd. För att skapa en långsiktig trovärdighet men 

också underlätta samarbetet med motparter med annat politiskt styre än 

kommunen har arbetet byggt på breda, blocköverskridande 

överenskommelser och gemensamma, blocköverskridande ageranden. 

Istället för att maximera de kortsiktiga partipolitiska vinsterna har 

kommunens ledande företrädare valt att agera gemensamt för kommunens 

bästa. 

Tyvärr verkar denna långa period av politisk samverkan nu vara över, och 

detta helt och hållet utan den borgerliga oppositionens förskyllan. 

Vänsterstyret har under den senaste tiden upprepade gånger agerat ensidigt 

på ett sätt som skadar förtroendet och kommunens långsiktiga intresse, utan 

att vare sig samråda eller ens informera oppositionen.  

Kommunalrådet Emil Högberg (S) har tillsammans med andra 

representanter för vänsterstyret i Huddinge kommun samt representanter för 

vänsterstyrena i Region Stockholm och Stockholms stad författat en 

debattartikel om Spårväg Syd som publicerats i Svenska Dagbladet. I 

debattartikeln riktas skarp kritik mot regeringen och där framförs också ett 

önskemål om ett möte. Ungefär samtidigt – men oberoende av debattartikeln 

– bjuder statssekreteraren på ansvarigt departement in representanter från 

Region Stockholm, Stockholms stad och Huddinge kommun till ett möte för 

att samtala om Spårväg Syd, men då väljer representanterna för 

vänsterstyret att tacka nej.  

Mot bakgrund till ovanstående vill jag ställa följande frågor: 

Anser du att det är klokt att frångå tidigare mandatperioders 

överenskommelser och praxis om att söka bred samsyn med oppositionen 

kring kommunens agerande i frågor om viktiga infrastruktursatsningar som 

Spårväg Syd? 

Tycker du att det är ansvarsfullt att tacka nej till inbjudningar från ansvarigt 

departement i ett läge där du som representant för kommunen efterfrågat ett 

möte med företrädare från detta departement? 

Karl Henriksson (KD) 
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Svar på fråga om Spårväg syd 

Karl Henriksson har ställt två frågor till mig kring vårt agerande i fråga om 
att få regeringen att ta sitt ansvar för Spårväg syd kopplat till en 
debattartikel och en mötesförfrågan.  

Jag vill först tacka för frågorna och sedan konstatera att: 

Jag tror att vi är helt överens om vikten av Spårväg syd och om vikten av att 
vi samarbetar över parti- och blockgränser för att värna Huddinges 
intressen. För att oppositionen ska vara välinformerad fortsätter därför 
arbetet i den särskilda infrastrukturgruppen där det största 
oppositionspartiets gruppledare är med. I den andan var det viktigt att inför 
att den debattartikel som omnämns i frågan publicerades informera 
oppositionen.  

Vi borde också vara överens om att spårvägsprojektet är inne i ett kritiskt 
skede och att regeringens agerande nu är helt avgörande. Vi borde också, 
men där är jag osäker, vara lika kritiska mot regeringens passivitet och 
hittillsvarande ointresse av att lösa frågan om finansiering. Jag tror att det är 
viktigt att vi orkar vara lika målmedvetna och lika ärliga inför det oavsett 
om det för stunden är en partikamrat som är ansvarigt statsråd. 

När det gäller möten med regeringsföreträdare så har infrastrukturministern 
en gång – helt utan motivering – avböjt ett möte med Huddinges 
kommunstyrelseordförande och dåvarande oppositionsledare och nu senast 
har förfrågan inte ens fått ett svar. Det möte som Karl Henriksson refererar 
till är svaret på en fråga om ett möte som i alla fall Huddinge kommun inte 
har ställt. Jag utesluter inte att det senare bygger på ett missförstånd, men i 
sådana fall ett missförstånd som Huddinge inte kan lastas för.  

Jag krokar gärna arm med Karl Henriksson för att få Spårväg syd på plats 
och till att börja med få till ett möte med infrastrukturministern. 

 

 

För Mittenstyret, 

Emil Högberg (S) 

 
Kommunalråd med ansvar för samhhällsbyggnadsfrågor 
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Enkel fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till 
förskolenämndens ordförande Louise Rollins (MP) gällande 
befarade varsel på Huddinges förskolor 

Vänsterpartiet har tagit del av information som tyder på att ett 50-tal 
anställda inom förskolan i Huddinge riskerar att varslas om uppsägning på 
grund av arbetsbrist. Om dessa uppgifter stämmer är det väldigt allvarligt. 
Redan i dagsläget är det svårt att få tag på utbildad personal och framför allt 
är det svårt att konkurrera med kommuner som exempelvis kan erbjuda 
högre löner.  
 
Från Vänsterpartiets sida har vi uppfattat att det finns en bred politisk 
enighet i Huddinge kring att minska barngrupperna. Detta skulle ju i så fall 
vara ett utmärkt tillfälle att slå in på en sådan väg. Mer tillgänglig personal 
borde rimligtvis göra det möjligt att minska barngrupperna med bibehållen 
personaltäthet. Om varslen genomförs kommer det däremot bli svårt att 
locka tillbaka personal när den demografiska utvecklingen förändras.  
 
Minskade barngrupper kan inte bara vara något vi pratar om i vackra 
ordalag när det är valrörelse. Det måste också vara det faktiska strävandet 
för den politik vi bedriver. Om Mittenstyrets partier menat allvar med sina 
ambitioner hoppas vi att man nu ser ett tillfälle till satsning i stället för 
besparingar. 
 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga: 
- Stämmer uppgifterna som vi har fått ta del av avseende varsel och kommer 
du som ordförande i förskolenämnden att arbeta för att varslen dras tillbaka 
till förmån för att minska barngrupperna? 
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Svar på fråga om befarad varsel på Huddinges förskolor 

Tack Nujin för frågan. De senaste åren har vi med hjälp av öronmärkta 

satsningar förbättrat personaltäthet och förskollärartäthet i Huddinges 

förskolor. Vår förskollärartäthet, personaltäthet och barngruppsstorlek är nu 

bättre än länssnittet.  

Personaltäthet betyder hur många barn det är per pedagog. Enligt senaste 

statistiken går det 5,3 barn per pedagog i genomsnitt i Huddinges förskolor. 

Ska man ha bibehållen personaltäthet, som ni skriver i frågan, behöver man 

alltså anpassa antal personal till antalet barn. Blir det fler barn behöver man 

öka antalet personal och blir det färre minska antalet. Vi har tagit del av 

befolkningsprognosen som visar att antalet barn minskar, vilket vi behöver 

anpassa oss till.  

Det livslånga lärandet börjar i förskolan. Därför är Mittenstyrets viktigaste 

prioriteringar mindre barngrupper och klasser, och fler lärare i både förskola 

och skola. Det säkrar en likvärdig skolgång och bidrar till en trygg, 

utvecklande och inkluderande miljö där varje barn kan lyckas utifrån sina 

unika behov och förutsättningar. Så skriver vi i Mål och Budget 2024 och det 

står vi för. Förskolenämnden tillfördes, utöver lönekompensationen, en 

ramökning om 22 mnkr för att fortsätta utveckla den redan förbättrade 

förskolelärar- och barnskötartätheten, förbättra arbetsmiljön och minska den 

arbetsrelaterade utmattningen. 

Vi ger trygghet i en svår tid och ser till att bibehålla den redan förbättrade 

förskollärar- och personaltätheten. Det möjliggör att storleken på 

barngrupperna kan anpassas så att varje barns behov kan tillgodoses. 

 

För Mittenstyret, 

Louise Rollins (MP)  

Förskolenämndens ordförande  
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Enkel fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till 
grundskolenämndens ordförande Rasmus Lenefors (S) 
gällande planerat strejkbryteri i Huddinge kommun 

För ett antal månader sedan varslade Kommunal om strejk. Man ville strejka 
för bättre arbetsvillkor och dygnsvila. Strejken skulle även inkludera 
anställda inom Huddinge kommun, framför allt måltidspersonal.  
 
I en protokollsanteckning till det fackliga samverkansmötet på barn- och 
ungdomsförvaltningen skriver Kommunal följande: Kommunal delgav sina 
synpunkter kring hur förvaltningen hanterat strejkvarslet. Varslet lades 
tio dagar i förväg för att arbetsgivaren skulle ha tid att förbereda sig med, 
trots detta så missades det att både riskbedömas samt förhandla den 
eventuella verksamhetsförändring som detta skulle kunna komma att 
innebära. Kommunal anser även att arbetsgivaren aktivt tänkte använda 
sig av strejkbryteri.”  
 
Vänsterpartiet anser att det är extra allvarligt om en nämnd ledd av en 
socialdemokratisk politiker från Mittenstyret förbereder åtgärder som 
innebär strejkbryteri. Från Vänsterpartiets sida delar vi helt Kommunals 
tolkning att de förberedda åtgärderna skulle ha inneburit strejkbryteri.  
 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga: 
- Delar du Kommunals uppfattning om att de åtgärder som förberedes på 
förvaltningsnivå skulle innebära strejkbryteri? 
 
 
 
Nujin Alacabek   
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Svar på fråga om planerat strejkbryteri 

Jag har fått en fråga från Nujin Alacabek som handlar om att 
fackförbundet Kommunal den 8 april varslade Huddinge kommun 
om strejk. Strejken skulle träda i kraft den 18 april och berörde 
kockar vid fyra arbetsplatser samt hela kökspersonalen vid en 
arbetsplats.  

Nujin Alacabek frågar mig om jag delar Kommunals uppfattning 
att de åtgärder som förbereddes på förvaltningsnivå skulle 
innebära strejkbryteri. 
  
Låt mig börja med att säga att jag är både stolt och tacksam över 
att bo i det land som har världens starkaste fackföreningsrörelse.  
  
Jag är också stolt över att representera ett politiskt parti vars hela 
historia är vävd runt kampen för löntagares rätt att organisera sig 
och för goda arbetsvillkor.  
  
Och jag är stolt över att vara en del av ett politiskt styre – 
Mittenstyre för Huddinge – där personalpolitik och 
arbetsvillkoren för våra medarbetare i kommunen är prioriterade 
frågor. 
  
Jag tror att jag och Nujin i grunden har en samsyn på de 
dimensioner som den här frågan inrymmer. 
  
Strejkrätten för fackliga organisationer är grundlagsskyddad i 
regeringsformen. Jag kommer alltid stå upp för fackföreningars 
rätt att vidta stridsåtgärder, som att strejka. Det är en bärande 
del i den svenska modellen. Och det är jag övertygad om att vi har 
en samsyn kring. 
  
Jag vet att Nujin och jag också håller med varandra om hur viktigt 
det är att våra elever får i sig bra och näringsriktig mat i skolan för 
att kunna fokusera på lektionerna. Därför har vi gemensamt 
infört avgiftsfri frukost i Huddinges kommunala grundskolor, som 
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en del av Mittenstyrets politiska överenskommelse med 
Vänsterpartiet.  
  
Med respekt både för principerna på svensk arbetsmarknad 
under en pågående förhandling, och för att våra elever ska kunna 
få mat i skolan, planerade barn- och utbildningsförvaltningen för 
ett par insatser inför en eventuell strejk.  

Dessa insatser låg i linje med det som SKR, Sveriges kommuner 
och regioner, råder sina medlemmar att planera för i samband 
med ett varsel om strejk. Och de åtgärder som bedömdes kunna 
trappa upp en konflikt valdes bort. 

 

 

För Mittenstyret, 

Rasmus Lenefors (S)  
Grundskolenämndens ordförande  
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§ 8  Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet att inga interpellationer har lämnats in 
till kommunfullmäktiges sammanträde den 17 juni. 
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§ 9  Information från kommunrevisionen 
Diarienummer: KS-2024/39 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte finns någon information 
från kommunrevisionen till kommunfullmäktiges sammanträde den 17 juni. 
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§ 10  Statistikrapporter från socialnämnden och vård- och 
omsorgsnämnden enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen 
(2001:453) 
Diarienummer: KS-2024/11 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte finns några 
statistikrapporter från socialnämnden och vård- och omsorgsnämnden till 
kommunfullmäktiges sammanträde den 17 juni. 
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§ 11  Prövning av om bolagens verksamhet 2023 varit förenlig 
med det fastställda kommunala ändamålet samt 
uppföljning av uppdrag i de helägda bolagens ägardirektiv 
Diarienummer: KS-2024/29 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. I syfte att öka intäkterna från verksamheten på Flottsbro uppdras Huddinge 
Samhällsfastigheter AB att genomföra framtagen åtgärdsplan, inklusive 
investeringar uppgående till sammanlagt 29 mnkr. Investeringar skall beslutas 
av Huddinge Samhällsfastigheters AB styrelse där man avgör om dessa är 
lönsamma. 

2. Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med punkt 1 
anses uppdraget att utreda framtida möjligheter för Flottsbro vara slutfört.  

3. Huddinge Samhällsfastigheters AB uppdrag att aktivt samverka med 
kommunen och Huge Bostäder AB om samordnad drift och underhåll av 
utemiljöer anses vara slutfört. 

4. Huddinge Samhällsfastigheters AB uppdrag att öka parkeringars 
tillgänglighet och införa p-skiva under avgiftsfri tid anses vara slutfört. 

5. Huge Bostäders AB uppdrag att aktivt samverka med kommunen och 
Huddinge Samhällsfastigheter AB om samordnad drift och underhåll av 
utemiljöer anses vara slutfört. 

6. Huge Bostäders AB uppdrag att se över sin uthyrningspolicy och utreda 
huruvida de inkomstkrav som är uppställda är relevanta, samt om möjligt 
sänka inkomstkraven anses vara slutfört. 

7. Huge Bostäders AB uppdrag att tillsammans med kommunstyrelsens 
förvaltning ta fram en särskild överenskommelse gällande bostadsförsörjning 
anses vara slutfört. 

8. SRV Återvinnings AB uppdrag att utreda framtida möjlighet till lokalisering 
av återvinningscentral anses vara slutfört. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen ska enligt 6 kap. 9 § kommunallagen (nedan ”KL”) i årliga 
beslut för varje sådant aktiebolag som avses i 10 kap. 2 § KL pröva om den 
verksamhet som bolaget har bedrivit under föregående kalenderår har varit 
förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. 

Samtliga berörda bolags verksamheter bedöms ha varit förenliga med det 
fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna.  

Huddinge Samhällsfastigheter AB har i ägardirektiv för 2023 tilldelats särskilda 
uppdrag och vidtagit åtgärder avseende samordnad drift av utemiljöer, 
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uppdatering av konceptet Flottsbro och införande av P-skiva under avgiftsfri tid. 
De tre ovanstående uppdragen anses därmed vara slutförda. 

Huddinge Samhällsfastigheter AB har tagit fram en åtgärdsplan som underlag till 
förslag på framtida utveckling av verksamheten. Bolaget söker bifall hos 
kommunfullmäktige att genomföra åtgärdsplanen. 

Huge Bostäder AB har i ägardirektiv för 2023 tilldelats särskilda uppdrag och 
vidtagit åtgärder avseende samordnad drift av utemiljöer, uthyrningspolicy och 
bostadsförsörjning till särskilda ändamål. Uppdragen anses därmed vara slutförda. 

SRV Återvinning AB har i ägardirektiv tilldelats ett uppdrag om medverkan till 
avetablering av återvinningscentralen i Flemingsberg samt medverkan till 
nyetablering på annan plats. Utredningarbetet har resulterat i ett konstaterande att 
det är svårt att hitta lämplig mark. Dessutom har SRV utvecklat flera mobila 
insamlingslösningar och står i begrepp att sjösätta samverkan som öppnar 
möjligheten för Huddingebor att nyttja återvinningscentraler i Stockholms 
kommun. Uppdraget anses därmed utfört i den omfattning som förutsättningarna 
tillåter. 

Yttranden under sammanträdet 

Love Bergström (M), Sara Heelge Vikmång (S), Felix Byström (SD), Karl 
Henriksson (KD), Christian Stulen (HP), Christopher Smith (L), Tomas Selin (C), 
Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP), Annie Östlund (C), Martin Nigals 
(SD) och Jelena Drenjanin (M) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras 
avslutad. 

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S), Christian Stulen (HP), Tomas Selin (C) och Annie 
Östlund (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Love Bergström (M) yrkar avslag till beslutspunkt 1, 2 och 8 i kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) yrkar avslag till beslutspunkt 8 i 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Karl Henriksson (KD) och Christopher Smith (L) yrkar bifall till ändringsyrkandet 
från Liberalerna och Kristdemokraterna som lämnades in till kommunstyrelsens 
sammanträde den 5 juni 2024. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först kommunstyrelsens förslag till beslut, ändringsyrkandet 
från Liberalerna och Kristdemokraterna och avslagsyrkandet från Love Bergström 
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(M) med flera, alla avseende beslutspunkt 1, mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslag till beslut, 
ändringsyrkandet från Liberalerna och Kristdemokraterna och avslagsyrkandet 
från Love Bergström (M) med flera, alla avseende beslutspunkt 2, mot varandra 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Ordföranden frågar därefter om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut avseende beslutspunkt 3-7 och finner att så är 
fallet. 

Ordföranden ställer till sist kommunstyrelsens förslag till beslut mot avslag 
avseende beslutspunkt 8 och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Omröstning i beslutspunkt 8 begärs och ska verkställas. 

Ordföranden frågar om sammanträdet kan ajourneras klockan 18:50-19:05 på 
grund av problem med tekniken och finner att så är fallet. 

Omröstning 

Efter att omröstning begärts fastställs följande röstordning: 

Den som vill besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut röstar ja. 
Den som vill avslå beslutspunkten röstar nej. 

32 röstar ja och 29 röstar nej. Hur var och en har röstat framgår av bilagd 
omröstningslista. 

Reservationer 

Love Bergström (M), Jelena Drenjanin (M), Erik Ottoson (M), Hampus Holmgren 
(M), Eva Paulsen Karlsson (M), Diana Molinsky (M), Jennifer Hopper Lind (M), 
Linda von Fircks (M), Gunilla Helmerson (M), Kennet Bergh (M), Cecilia 
Sundberg (M), Attila Kuru (M) och Carina Tärnsby (M) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Love Bergströms (M) avslagsyrkanden. 

Christopher Smith (L), Martina Nyman (L), Petra Nilsson (L), Karl Henriksson 
(KD) och Anneli Johansson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
ändringsyrkandet från Liberalerna och Kristdemokraterna. 

Mats Arkhem (SD), Alexandra Ghialamas (SD), Martin Nigals (SD), Arnold 
Boström (SD), Sven Pernils (SD), Felix Byström (SD), Linus From (SD) och Ulf 
Thalin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Felix Byströms (SD) och 
Martin Nigals (SD) avslagsyrkande. 
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Särskilt yttrande 

Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. Till 
justeringen har det inte inkommit något särskilt yttrande och därför finns inte 
något bilagt. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 34  
2. Ärende 34, KS, Yrk (L, KD) Prövning om bolagens verksamhet 2023  
3. Ärende 34, KS, Res (M) Prövning av bolagens verksamhet 2023  
4. Rev. 2024-05-30 Tjänsteutlåtande, KS, Prövning av bolagens verksamhet 

2023 samt uppföljning av uppdrag i ägardirektiv  
5. Tjänsteutlåtande, KS, Prövning av om bolagens verksamhet varit förenlig 

med det fastställda kommunala ändamålet  
6. Rev. 2024-05-30 Bilaga 1, KS, Beskrivning av bolagen och deras verksamhet 

2023  
7. Bilaga 1, KS, Beskrivning av bolagen och deras verksamhet 2023  
8. Bilaga 2, KS, Granskningsrapport Huge Bostäder AB  
9. Bilaga 3, KS, Granskningsrapport Huddinge Samhällsfastigheter AB  
10. Bilaga 4, KS, Årsredovisning Stockholmsregionens Försäkring AB  
11. Bilaga 5, KS, Årsredovisning SRV Återvinning AB  
12. Bilaga 6, KS, Granskningsrapport Södertörns Energi AB  
13. Bilaga 7, KS, Granskningsrapport Stockholm Vatten AB  
14. Bilaga 8, KS, Granskningsrapport Adda AB  
15. Bilaga 9, KS, Granskningsrapport Inera AB 

Beslutet skickas till 

Huge Bostäder AB 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Stockholmsregionens Försäkring AB 
SRV återvinning AB 
Södertörns Energi AB 
Stockholm Vatten AB 
Adda AB (f.d. SKL Kommentus AB) 
Inera AB 
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Datum: 2024-06-17 
Diarienummer: KS-2024/29.912 

RESERVATION 
Kommunfullmäktige 

Ärende 11 Prövning av om bolagens verksamhet 2023 varit 
förenlig med det fastställda kommunala ändamålet samt 
uppföljning av uppdrag i de helägda bolagens ägardirektiv 

SRV Återvinning AB 

Det S-ledda styret avslutar nu uppdraget om att anlägga en ny 

återvinningscentral i Huddinge som skulle ersätta den som tidigare fanns i 

Flemingsberg. ÅVC Flemingsberg var tvungen att stängas då 

Tvärförbindelse Södertörn ska dras där.  

I samband med nedläggningen förhandlade vi moderater fram ett uppdrag i 

ägardirektiven till det delägda bolaget SRV om att en ny ÅVC skulle 

anläggas i Huddinge kommun för att ersätta den som skulle stängas. Trots 

att det fortfarande inte finns en ny anläggning i Huddinge, eller numera ens 

några planer på att ersätta den, avslutar Socialdemokraterna uppdraget. Att 

få till ett nytt uppdrag om en ny återvinningscentral i Huddinge är mycket 

osannolikt.  

Socialdemokraterna behöver komma ihåg att de representerar 

Huddingebornas intressen i de delägda bolagen. Inga andra kommuner 

kommer kämpa för bättre sorteringsmöjligheter i Huddinge. Det här beslutet 

innebär försämrade möjligheter för Huddingeborna att bli av med sitt avfall. 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 

Huddinge samhällsfastigheters uppdrag är att tillhandahålla ändamålsenliga 

och kostnadseffektiva lokaler till kommunens olika verksamheter. Bolaget 

hanterar bland annat kommunens äldreboenden, skolor och kontorslokaler. I 

det här ärendet får de också i uppdrag att investera i glamorösa campingtält i 

Flottsbro.  

Att göra investeringar innebär också att ta risker. I det här fallet är det alla 

som är verksamma i kommunens verksamheter som tar risker för detta 

glamorösa campingprojekt.  

Flottsbro är en unik plats och på många sätt en tillgång för kommunen. Vi 

hade hellre sett att en privat aktör fick chansen att utveckla området.  På 

flera platser i landet bedriver privata aktörer liknande typer av verksamhet. 

Det är inte en kommunal kärnverksamhet att tillhandahålla glamorösa 

campingtält. Att ta risker och investera i något som är så långt ifrån det 

kommunala kärnuppdraget, särskilt i den oroliga tid vi lever i, är oansvarigt 

och olyckligt.  
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§ 12  Revisionsberättelse för Södertörns brandförsvarsförbund 
budgetåret 2023 och prövning av ansvarsfrihet 
Diarienummer: KS-2024/588 

Kommunfullmäktiges beslut 

Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund och de enskilda 
förtroendevalda i direktionen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

Sammanfattning 

De förtroendevalda revisorerna har granskat den verksamhet som bedrivits av 
direktionen. 

I revisionsberättelsen tillstyrker revisorerna att förbundsdirektionen och de 
enskilda förtroendevalda i Södertörns brandförsvarsförbund beviljas ansvarsfrihet. 
Årsredovisningen bedöms vara upprättad i enlighet med lag om kommunal 
bokföring och redovisning och god redovisningssed. Enligt revisorerna visar 
granskningen vidare att resultatet uppfyller balanskravet samt är förenligt med 
fastställda finansiella och verksamhetsmässiga mål för god ekonomisk 
hushållning. 

Mot bakgrund av revisionsberättelsen med därtill hörande bilagor föreslås att 
ansvarsfrihet beviljas för verksamhetsåret 2023 för förbundsdirektionen för 
Södertörns brandförsvarsförbund och de enskilda förtroendevalda i direktionen. 

Jäv 

Aza Cheragwandi (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 
Ove Andreassen (S) träder in som tjänstgörande ersättare under ärendet. 

Anneli Sjöberg (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 
Tomas Henriksson (S) träder in som tjänstgörande ersättare under ärendet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 3  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Revisionsberättelse för Södertörns 

brandförsvarsförbund budgetåret 2023  
3. Bilaga 1, KS, Revisionsberättelse för 2023  
4. Bilaga 2, KS, Revisionsrapport Granskning av god ekonomisk hushållning 

2023  
5. Bilaga 3, KS, Årsredovisning för 2023 

Beslutet skickas till 

Södertörns brandförsvarsförbund  
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§ 13  Revisionsberättelse för Samordningsförbundet Huddinge, 
Botkyrka, Salem budgetåret 2023 och prövning av 
ansvarsfrihet 
Diarienummer: KS-2024/692 

Kommunfullmäktiges beslut 

Förbundsstyrelsen för Samordningsförbundet Huddinge, Botkyrka, Salem, samt 
de enskilda förtroendevalda i detta organ, beviljas ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2023.  

Sammanfattning 

Styrelsen för Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem har den 22 mars 
2024 beslutat godkänna årsredovisningen för 2023 och att överlämna den till sina 
medlemmar. Enligt 26 § lag (2003:1210) om finansiell samordning av 
rehabiliteringsinsatser ska förbundsmedlemmarna var för sig pröva frågan om 
styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet.  

Förbundet redovisar ett underskott om cirka 3,8 miljoner för det gånga året men 
det egna kapitalet var vid utgången av 2023 fortfarande stort, cirka 8 miljoner. 
Enligt Nationella Rådets riktlinjer ska förbundets egna kapital inte överstiga 2,5 
miljoner kronor. Det egna kapitalet har emellertid sjunkit från cirka 11,8 miljoner 
sedan 2022 då förbundets styrelse använt delar av det för finansiering av såväl 
pågående som nya insatser och projekt. 

I revisionsberättelsen, daterad den 7 april 2024, tillstyrker revisorerna att 
styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret. 
Samordningsförbundet bedöms ha bedrivit verksamheten på ett lämpligt och från 
ekonomisk synpunkt nöjaktigt sätt samt att den interna kontrollen varit tillräcklig. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att förbundsstyrelsen för 
Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem, samt de enskilda 
förtroendevalda i detta organ, beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 
Som motivering för beslutet åberopas innehållet i revisionsberättelsen med därtill 
hörande bilagor. 

Jäv 

Tomas Selin (C) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. Ingen 
ersättare finns tillgänglig att träda in under ärendet. 

Carina Tärnsby (M) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 
Anna Bredin (M) träder in som tjänstgörande ersättare under ärendet. 
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Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 4  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Revisionsberättelse för Samordningsförbundet 

Huddinge, Botkyrka, Salem budgetåret 2023  
3. Bilaga 1, KS, Revisionsberättelse för 2023  
4. Bilaga 2, KS, Revisionsrapport Granskning av bokslut och årsredovisning 

2023  
5. Bilaga 3, KS, Årsredovisning för 2023  
6. Bilaga 4, KS, Protokollsutdrag Samordningsförbundet 

Beslutet skickas till 

Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem 
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§ 14  Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i Huddinge 
kommun 
Diarienummer: KS-2024/160 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Huddinge Samhällsfastigheter AB ges i uppdrag att inarbeta en 
grundläggande upprustning och utveckling av Sundby gård, motsvarande 9 
mnkr, inom 2024 års investeringsram. 

2. Kultur- och fritidsnämnden beviljas mot hemställan i delårsuppföljning per 
sista augusti 2024 kompensation för ökade hyreskostnader med anledning av 
åtgärderna enligt punkten 1 ovan.  

3. Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård, bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 30 april 2024, 
godkänns. 

4. Utredningsuppdraget som gavs i Huddinge kommuns Mål och budget 2023, 
fastställd av kommunfullmäktige den 12 december 2022 § 8, ska anses utfört. 

Sammanfattning 

I Huddinge kommuns Mål och budget 2023 fanns ett uppdrag riktat till 
kommunstyrelsen ”Satsning på platsutveckling och Huddinge som besöksmål”. 
Inom ramen för uppdraget har en extern utredare tagit fram en utvecklings- och 
områdesplan för Sundby gård.  

Kommunstyrelsens förvaltning anser att utvecklings- och områdesplanens förslag 
kan bidra till att stärka Sundby gård som besöksmål. Planens förslag är flexibla då 
de finns på tre olika kostnadsnivåer med flera skiljaktiga inriktningar som kan 
kombineras på olika sätt.  

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att utvecklings- och områdesplanen för 
Sundby gård godkänns och att utredningsuppdraget, som gavs i Huddinge 
kommuns Mål och budget 2023, ska anses utfört.  

Arbetet med att utveckla Huddinge kommun som besöksmål i allmänhet och 
platsen Sundby gård mer specifikt har påvisat brister i kommunkoncernens 
ansvarsfördelning kring besöksmålsfrågorna. Samordningsansvaret för att 
utveckla Sundby gård bör tydliggöras i framtida revidering av Huddinge 
Samhällsfastigheter AB:s ägardirektiv.  

För att utvecklingen av Sundby gård som besöksmål ska kunna fortsätta krävs 
politisk beredning och beslut rörande i vilken riktning området ska utvecklas och 
vilka förslag som ska prioriteras.  
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Kommunstyrelsens förvaltning rekommenderar att genomförande av aktiviteter i 
utvecklings- och områdesplan för Sundby gård avseende både grundläggande 
upprustning och utveckling inom ramen för alternativ small påbörjas under 2024. 

Då uppdraget saknas i kommunfullmäktiges lokalresursplan för 2024 uppdras 
Huddinge samhällsfastigheter AB att inarbeta investeringskostnaderna inom 2024 
års investeringsram.  

Då kultur- och fritidsnämnden är hyresgäst för merparten av lokalerna med 
omgivande mark medför åtgärderna en ökad hyreskostnad för nämnden. Mot 
hemställan i delårsuppföljning föreslås kommunfullmäktige kompensera nämnden 
för ökad hyreskostnad. 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 22 april 2024 §15 återremitteras 
ärendet med hjälp av minoritetsåterremiss med hänvisning till det yrkande som 
lämnades in till kommunstyrelsens sammanträde den 10 april 2024. Beredningen 
som skett efter återremissen föranleder inte någon ändring i förslag till beslut.  

Yttranden under sammanträdet 

Love Bergström (M), Carl-Otto Engberg (L), Tomas Selin (C), Felix Byström 
(SD), Eeva Laine (S), Christopher Smith (L) och Karl Henriksson (KD) yttrar sig 
i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Yrkanden 

Love Bergström (M), Felix Byström (SD), Christopher Smith (L) och Karl 
Henriksson (KD) yrkar bifall till ändringsyrkandet från Moderaterna, Liberalerna 
och Kristdemokraterna som lämnades in till kommunstyrelsens sammanträde den 
5 juni 2024. 

Love Bergström (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut 
avseende beslutspunkt 2-4. 

Tomas Selin (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och avslag 
till ändringsyrkandet från Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först kommunstyrelsens förslag till beslut avseende 
beslutspunkt 1 mot ändringsyrkandet från Moderaterna, Liberalerna och 
Kristdemokraterna och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ordföranden frågar därefter om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut avseende beslutspunkt 2-4 och finner att så är 
fallet. 
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Reservationer 

Love Bergström (M), Jelena Drenjanin (M), Erik Ottoson (M), Hampus Holmgren 
(M), Eva Paulsen Karlsson (M), Diana Molinsky (M), Jennifer Hopper Lind (M), 
Linda von Fircks (M), Gunilla Helmerson (M), Kennet Bergh (M), Cecilia 
Sundberg (M), Attila Kuru (M), Carina Tärnsby (M), Christopher Smith (L), 
Martina Nyman (L), Petra Nilsson (L), Karl Henriksson (KD), Anneli Johansson 
(KD), Mats Arkhem (SD), Alexandra Ghialamas (SD), Martin Nigals (SD), 
Arnold Boström (SD), Sven Pernils (SD), Felix Byström (SD), Linus From (SD) 
och Ulf Thalin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för ändringsyrkandet 
från Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna. 

Särskilt yttrande 

Felix Byström (SD) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 5  
2. Ärende 5, KS, Yrk (M, L, KD) Utvecklings- och områdesplan för Sundby 

gård  
3. Ärende 5, KS, SY (SD) Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård  
4. Rev. 2024-05-30 Tjänsteutlåtande, KS, Utvecklings- och områdesplan för 

Sundby gård i Huddinge kommun  
5. Tjänsteutlåtande, KS, Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i 

Huddinge kommun  
6. Bilaga 1, KS, Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård, 2024-02-09  
7. Bilaga 2, KS, Protokollsutdrag kommunfullmäktige 22 april 2024 § 15  
8. Bilaga 3, KS, Yrkande (M, L, KD) Utvecklings- och områdesplan för Sundby 

gård 

Beslutet skickas till 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Kultur- och fritidsförvaltningen 
Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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Datum: 2024-06-05 
Diarienummer: KS-2024/160 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 5 Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i 
Huddinge kommun 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Huddinge Samhällsfastigheter AB ges i uppdrag att inarbeta en 
grundläggande upprustning och utveckling av Sundby gård med 
barnfamiljer som utpekad målgrupp, motsvarande 9 mnkr, inom 2024 års 
investeringsram, samt därtill verka för att badstranden utökas, utöka 
samarbetet med närvarande aktörer samt verka för att möjliggöra för en 
privat aktör att bedriva övernattningsverksamhet.

Motivering 

Sundby gård är en uppskattad besöksplats för många, inte minst 
barnfamiljer från Huddinge och närliggande kommuner. Det är positivt att 
man tänker rusta upp Sundby gård och göra området mer attraktivt men med 
en tydlig utpekad målgrupp kan området få en nisch och bli en bättre 
destinationsplats.  

Ärendet återremitterades bland annat för att de planerade investeringarna 
saknade ett tydligt fokus på barnfamiljer som målgrupp. Tyvärr har 
återremissen knappt hanterats och i stort sett är det samma ärende som 
ligger på bordet utan några förändringar eller bredare analyser. De planerade 
investeringarna i ärendet lever dessvärre inte upp till våra ambitioner. De 
lekfulla elementen i det valda ”paketet” är alldeles för begränsade. Här bör 
man göra omprioriteringar för att göra platsen mer attraktiv för barnfamiljer. 

Badstranden som finns är en av ett fåtal destinationsbadplatser i Huddinge, 
och är liksom de flesta badplatser mycket populär. Vid en satsning på 
Sundby gård bör det utredas grundligt huruvida det vore möjligt att utöka 
stranden och vilka möjligheter det finns till dispens från strandskydd m.m. 

Verksamheterna som bedrivs av privata aktörer i området är populära och vi 
ser gärna att man för en närmare dialog med dem. Strandskyddet kommer 
försvåra byggnationen av nya hus men genom att förflytta verksamhet 
mellan befintliga byggnader kan man möjliggöra för övernattningsboenden 
men det kräver en närmare dialog med aktörerna i området. De kan också 
vara behjälpliga i arbetet att göra området mer attraktivt för den utpekade 
målgruppen. 



1 (1) 

Datum: 2024-06-17 
Diarienummer: KS-2024/160 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunfullmäktige 

Ärende 14 Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård 
i Huddinge kommun 

På kommunfullmäktigesammanträdet den 22 april skedde en 
minoritetsåterremiss av ärendet för att kompletteras med en utökad badstrand, 
bättre parkeringsmöjligheter och en närmare dialog med de verksamheter och 
aktörer som finns på platsen idag. Sverigedemokraterna instämmer i sak med 
återremissens innebörd men såg inte att en återremiss skulle resultera i några 
nämnvärda justeringar då Mittenstyret var tydliga med att de inte hade 
invändningar mot den liggande planen. För att inte slösa tid och förvaltningens tid 
yrkade därför inte Sverigedemokraterna på en återremiss. När ärendet nu har 
reviderats ser vi också att det inte skett några nämnvärda justeringar. 

Vi ser dock ett fortsatt utrymme för att utveckla Sundby gård till att bli ett 
naturligt besöksmål för Huddinges barnfamiljer, även om denna utvecklings- och 
områdesplan inte når hela vägen fram. 

Felix Byström  

Sverigedemokraterna 
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§ 15  Reviderat inriktningsbeslut för nya Huddingehallen 
Diarienummer: KS-2024/703 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Preliminär investeringskalkyl för nya Huddingehallen godkänns. 
2. Tillämpning av offentlig konst i nya Huddingehallen inklusive 

investeringsmedel motsvarande 0,5% av uppskattad byggkostnad april 2024, 
godkänns. 

Sammanfattning 

Huddinge Samhällsfastigheter AB har lett en projektering av simhall och 
idrottsdelar på fastigheten Gymnasiet 4, med projektnamnet Nya Huddingehallen.  

I 2020 års budget gav kommunfullmäktige i uppdrag att utreda byggnation av en 
ny simhall. Kommunfullmäktiges inriktningsbeslut som ligger till grund för 
programhandlingen för simhall är dnr KS-2020/2759 från 2022-04-25 samt för 
idrottsdelar dnr KS-2022/2725 från 2023-03-09 samt omprövat lokalprogram i 
kultur- och fritidsnämnden dnr KFN-2022/115 från 2023-06-13.  

Kommunens förstudiefas övergick till Huddinge Samhällsfastigheter AB:s 
projektering våren 2023 och 2024-03-11 fanns programhandlingar framtagna. Den 
planerade flytten från den befintliga till den Nya Huddingehallen är år 2029. 

Enligt riktlinjer för kommunens lokalförsörjning ska tidigare inriktningsbeslut 
avrapporteras till kommunfullmäktige om det finns avvikelser i projekteringens 
resultat som kan leda till påverkan på kvalitet, ekonomi och tid. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att kvalitetskriteriet avviker på så sätt att 
areorna för hela byggnaden är mindre än summan av areorna för simhall 
respektive idrottsdelar i tidigare inriktningsbeslut. Förvaltningen föreslår att 
projektet ska tillföra ny offentlig konst och omhänderta den befintliga på 
Huddingehallen. Både totalareor och konsten avviker således från 
kommunfullmäktiges inriktningsbeslut både gällande kvalitets- och 
ekonomikriterierna. 

En ny detaljplan är en förutsättning för detta projekt och hela gymnasieområdet 
står inför en utveckling. Parallellt med detaljplaneändringen leder kommunen en 
övergripande utredning av gymnasieområdet. Detta planprogram ska beslutas 
samtidigt som den nya detaljplanen nästa år och syftet är att föreslå en långsiktigt 
hållbar struktur för markanvändningen på gymnasieområdet. I det ingår bland 
annat trafik- och parkeringslösningar för Nya Huddingehallen samt att beakta ytor 
för spontanidrott.  

Till inriktningsbesluten för simhall (KF 2022-04-25) och idrottsdelar (KF 2023-
03-20) fanns det tidiga kalkyler framräknade på nyckeltal baserade på 
lokalprogrammens areor och funktioner.  
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Uppskattad investeringsutgift för Nya Huddingehallen inklusive parkeringshus 
med 391 parkeringsplatser och utvändiga markarbeten uppgår till 1 498 mnkr. 
Utifrån den investeringsvolymen medför det en preliminär årshyra på cirka 114 
mnkr i 2024, i kostnadsläge mars månad 2024. 

Yttranden under sammanträdet 

Carl-Otto Engberg (L), Felix Byström (SD), Sara Heelge Vikmång (S), Nujin 
Alacabek (V), Karl Henriksson (KD), Love Bergström (M), Eeva Laine (S) och 
Christian Stulen (HP) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Yrkanden 

Felix Byström (SD) yrkar avslag till beslutspunkt 2 i kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till ändringsyrkandet från Vänsterpartiet som 
lämnades in till kommunstyrelsens sammanträde den 5 juni 2024. 

Sara Heelge Vikmång (S) och Christian Stulen (HP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar först om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut avseende beslutspunkt 1 och finner att så är 
fallet. 

Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslag till beslut, Felix Byströms 
(SD) avslagsyrkande och ändringsyrkandet från Vänsterpartiet, alla avseende 
beslutspunkt 2, mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer 

Mats Arkhem (SD), Alexandra Ghialamas (SD), Martin Nigals (SD), Arnold 
Boström (SD), Sven Pernils (SD), Felix Byström (SD), Linus From (SD) och Ulf 
Thalin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Felix Byströms (SD) 
avslagsyrkande. 

Nujin Alacabek (V), Leif Tjärnstig (V), Malin Ahlgren (V), Robert Forsman (V), 
Britt Björneke (V) och April Troberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för ändringsyrkandet från Vänsterpartiet. 

Särskilt yttrande 

Karl Henriksson (KD) och Love Bergström (M) anmäler varsitt särskilt yttrande 
som biläggs protokollet. 
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Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 6  
2. Ärende 6, KS, Yrk (SD) Reviderat inriktningsbeslut för nya Huddingehallen  
3. Ärende 6, KS, Yrk (V) Reviderat inriktningsbeslut för Huddingehallen  
4. Ärende 6, KS, SY (M) Reviderat inriktningsbeslut för nya Huddingehallen  
5. Tjänsteutlåtande, KS, Reviderat inriktningsbeslut för nya Huddingehallen  
6. Bilaga 1, KS, Nya Huddingehallen, sammanfattning programhandling 2024-

04-22 

Beslutet skickas till 

Samtliga nämnder 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Huge Bostäder AB 

  



1 (2) 

Datum: 2024-06-05 
Diarienummer: KS-2024/703 

YRKANDE
Kommunstyrelsen 

Ärende 6 Reviderat inriktningsbeslut för Huddingehallen

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

1. Preliminär investeringskalkyl för nya Huddingehallen godkänns.

2. Tillämpning av offentlig konst i nya Huddingehallen inklusive

investeringsmedel motsvarande 1% (enprocentregeln) av uppskattad

byggkostnad april 2024, godkänns.

Kommunstyrelsens beslut 

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt punkt 1, får 

kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att beställa fortsatt projektering av 

investeringsprojektet nya Huddingehallen av Huddinge Samhällsfastigheter 

AB. 

Bakgrund 

Enprocentregeln innebär att 1 procent av byggkostnaden vid nybyggnation 

ska gå till konstnärlig gestaltning i eller i anslutning till byggnaden. Detta är 

en regel som många av Sveriges kommuner håller sig till och som vi menar 

att Huddinge kommun också bör applicera på Huddingehallen. Enligt 

Konstnärsnämnden tillämpades regeln mellan 2012 och 2018 av 41 procent 

av kommunerna och 55 procent av regionerna.  

Den offentliga konsten och utsmyckningen är inte bara till glädje för 

besökare och förbipasserande. Den utgör också arbetstillfällen för 

konstnärer och kreatörer. Vi menar att detta är en värdefull aspekt att ta 

med sig i detta arbete.  

Vårt kommunala bolag Huge Bostäder AB, tillämpar redan denna regel och 

vi menar att även kommunen, som idag saknar riktlinjer inom området, bör 

kunna göra det. I ett så stort projekt som den nya Huddingehallen har 

kommunen möjlighet att sticka ut inom området bland länets kommuner. 

Genom att använda sig av offentlig utsmyckning som på ett fantasifullt sätt 

karakteriserar och får oss som kommun att synliggöras kan det både dra till 

sig fler besökare och sätta oss på tapeten inom byggsfären. I vårt grannland 

Danmark är man exempelvis väldigt duktiga på konstnärlig gestaltning-och 

utsmyckning av byggnader och hallar. Det skulle dessutom, inte minst, 

stärka den sociala hållbarheten och vara väldigt uppskattat av både nutida 

och framtida Huddingebor. 

Nujin Alacabek     Robert Forsman
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Datum: 2024-06-17 
Diarienummer:  KS-2024/703.255 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunfullmäktige 

 

Ärende 15 Reviderat inriktningsbeslut för nya 
Huddingehallen 

När införandet av principen Enprocentsregeln, som innebär att en procent 
av kostnaderna vid ny-eller ombyggnation ska investeras i offentlig konst, 
tidigare har diskuterats i Huddinge har Moderaterna varit skeptiska. Vi 
menar att kreativitet, platsens behov och god ekonomisk hushållning ska 
vara styrande i processen kring utsmyckning och gestaltning – inte en på 
förhand fastställd procentsats.  

Av samma anledning är vi också kritiska till att man i projektet för den nya 
Huddingehallen väljer att utgå ifrån just en procentsats. Det saknas en 
motivering kring varför 0,5% är en rimlig nivå och utöver bevarandet av den 
konst som finns på platsen idag finns det i ärendet ingen djupare 
beskrivning av behov eller plan för utsmyckning.  

Den nya Huddingehallen blir kärnan i utvecklingen av Kvarnbergsplan som 
idrottskluster, särskilt om Moderaternas förslag om fotbollsplan får gehör, 
och kommer att vara en av våra mest välbesökta platser i många år 
framöver. Där har vi med konsten som verktyg goda möjligheter att skapa 
en inspirerande miljö med en stark identitet samtidigt som vi agerar 
ansvarsfullt med Huddingebornas skattemedel.  

Vi ser fram emot att följa projektet och planerna för den konstnärliga 
utformningen framöver.  

 

 



Datum: 2024-06-17 
Diarienummer: KS-2024/703.255 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunfullmäktige  

1 (1) 

Ärende 15 Reviderat inriktningsbeslut för nya 
Huddingehallen 

Nya Huddingehallen kommer att bli ett välkommet tillskott bland 

Huddinges idrottsfaciliteter och kommer under många decennier att vara ett 

viktigt besöksmål för både ungdomsidrott och vuxna. Det är därför viktigt 

att utformningen blir både funktionell och estetiskt tilltalande. Allra bäst är 

förstås om hög funktionalitet i sig blir estetiskt tilltalande. Med detta 

perspektiv blir det lite märkligt att fastslå att just 0,5 procent av den 

uppskattade byggkostnaden ska gå till offentlig konst. Var går gränsen 

mellan konst och en vackert utformad bänk att vila trötta ben på? Den bästa 

konsten i en byggnad som Nya Huddingehallen är den som är fullt 

integrerad i byggnaden och dess olika verksamheter. Fokus bör därför ligga 

på att nå bästa möjliga kombination av funktionalitet och estetik inom givna 

ramar för byggnaden som helhet, snarare än att en viss procentsats ska 

användas för konstinköp. 

För att Huddingehallen ska kunna användas på ett optimalt sätt av 

Huddingebor och andra besökare och bli ett attraktivt besöksmål, är det 

viktigt att parkeringsfrågan löses på ett klokt sätt. För själva hallprojektet 

vore det kanske billigast med en enklare lösning med parkeringsdäck eller 

markparkering, men ur ett kommunkoncernperspektiv är det viktigt att hitta 

en lösning som inte försvårar en framtida utveckling av nya bostäder i ett av 

kommunens bästa lägen för nya flerfamiljshus. Hur ett parkeringshus 

placeras kan påverka möjligheten för framtida bostadsbebyggelse och detta 

perspektiv behöver finnas med i planeringen av Nya Huddingehallen och 

dess stödjande funktioner. 

Karl Henriksson (KD) 
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§ 16  Uppdatering av bolagsordning för Arena Huddinge AB 
Diarienummer: KS-2024/608 

Kommunfullmäktiges beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
24 april 2024, godkänns uppdateringen av Arena Huddinge Aktiebolags 
bolagsordning § 9. 

Sammanfattning 

Arena Huddinge AB har vid sin årsstämma den 19 mars 2024 beslutat om ett 
förslag till uppdatering av bolagsordningen. Förslaget innebär att det ska vara 
möjligt att skicka ut kallelsen med e-post eller post till bolagstämman. Den 
föreslagna ändringen innebär även att bolagsordningen kommer att stämma 
överens med formuleringen i föreningens stadgar.  

Enligt bolagsordningen (§ 12) krävs det att kommunfullmäktige godkänner 
ändringar i bolagsordningen. Kommunstyrelsens förvaltning rekommenderar 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att godkänna den föreslagna 
uppdateringen av Arena Huddinge Aktiebolags bolagsordning § 9, i enlighet med 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 24 april 2024.  

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 7  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Uppdatering av bolagsordning för Arena Huddinge AB  
3. Bilaga 1, KS, Protokoll årsstämma i aktiebolaget Arena Huddinge 2024  
4. Bilaga 2, KS, Bolagsordning  
5. Bilaga 3, KS, Stadgar för föreningen Arena Huddinge  

Beslutet skickas till 

Föreningen Arena Huddinge  
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§ 17  Förnyad rekommendation till kommunerna om 
gemensam finansiering av stöd för en kunskapsbaserad 
socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård 
Diarienummer: KS-2024/183 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. SKR:s förnyade rekommendation till kommunerna om gemensam 
finansiering av stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- 
och sjukvård 2025–2028 antas. 

2. Kostnaden finansieras inom socialnämndens, vård- och omsorgsnämndens 
och gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens respektive budgetram. 

Sammanfattning 

Styrelsen för dåvarande SKL beslutade 2018 att rekommendera kommunerna att 
gemensamt finansiera ett samlat system för kunskapsstyrning i socialtjänstens 
verksamheter. Finansieringen avsåg fyra år, 2020–2023. 

Den 10 juni 2022 fattade styrelsen för SKR beslut om att förlänga 
rekommendationen med ett år till och med 2024.  

För att arbetet med en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och 
sjukvård ska kunna fortsätta och utvecklas har SKR föreslagit en förnyad 
rekommendation till kommunerna. Kommunerna behöver göra ett nytt 
ställningstagande för det fortsatta arbetet åren 2025–2028.  

Kostnaden för Huddinge kommun beräknas uppgå till 222 114 kronor per år. 

Huddinge kommun har varit en av 288 kommuner i landet som under hela 
perioden varit med och betalat för att utveckla ett system för kunskapsstyrning i 
socialtjänstens verksamheter. Finansieringen har skett genom en extra avgift för 
kommunen. 

Ärendet har samberetts med kommunstyrelsens förvaltning, socialförvaltningen 
och gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen då ett sedvanligt 
remissförfarande inte varit möjligt på grund av tidsskäl.  

De samberedande förvaltningarna har uppfattningen att finansieringsmodellen 
fungerat bra och ställer sig positiv till att rekommendationen förlängs till 2025–
2028. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 8  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Förnyad rekommendation till kommunerna om 

gemensam finansiering  
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3. Bilaga 1, KS, Förnyad rekommendation till kommunerna om gemensam 
finansiering 

Beslutet skickas till 

SKR 
Socialnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
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§ 18  Redovisning av väckta och obesvarade motioner i 
Huddinge kommun per den 30 april 2024 
Diarienummer: KS-2024/302 

Kommunfullmäktiges beslut 

Redovisningen av väckta och obesvarade motioner i Huddinge kommun per den 
30 april 2024, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 30 april 2024, godkänns. 

Sammanfattning 

Enligt 5 kap. 35 § kommunallagen (2017:725) ska en motion om möjligt beredas 
så att kommunfullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att motionen 
väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom denna tid ska detta anmälas till 
kommunfullmäktige. 

Kommunstyrelsens förvaltning har därför upprättat en förteckning över väckta 
och obesvarade motioner i kommunfullmäktige per den 30 april 2024, se bilaga 1 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 30 april 2024. I 
förteckningen framgår det också under vilket kvartal respektive motion planeras 
att behandlas. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 9  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Redovisning av väckta och obesvarade motioner  
3. Bilaga 1, KS, Redovisning av väckta och obesvarade motioner i Huddinge 

kommun per den 30 april 2024 
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§ 19  Planeringsstrategi för Huddinge kommuns översiktsplan 
2030 
Diarienummer: KS-2024/724 

Kommunfullmäktiges beslut 

Planeringsstrategin för Huddinge kommuns översiktsplan 2030, enligt bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat 2 maj 2024, antas. 

Sammanfattning 

Den 1 april 2020 skedde ändringar i Plan och bygglagen kopplat till översiktlig 
planering. Bland annat ska alla kommuner ta fram och anta en planeringsstrategi 
under de två första åren efter ett ordinarie val. Om en ny översiktsplan antagits 
under samma tidsperiod behöver kommunen inte anta en planeringsstrategi också. 
Huddinges reviderade översiktsplan 2050 är antagen av kommunfullmäktige, men 
antagandebeslutet har överklagats till Förvaltningsrätten och därför har inte 
översiktsplanen fått laga kraft ännu. Översiktsplan 2030 är fortfarande Huddinge 
kommuns gällande översiktsplan. Om en kommun inte antar en planeringsstrategi 
inom angivet tidsintervall anses gällande översiktsplan vara inaktuell, vilket får 
konsekvenser för efterföljande planering.  

Syftet med en planeringsstrategi är att bedöma den gällande översiktsplanens 
aktualitet. Kommunen ska redogöra för om det har skett förändringar när det 
gäller planeringsförutsättningar av betydelse för översiktsplanens aktualitet. I 
planeringsstrategin ska kommunen också redogöra för kommunens fortsatta arbete 
med översiktsplaneringen. Många av de förändrade planeringsförutsättningarna 
som skett sedan Huddinge kommuns gällande översiktsplan (2030) antogs år 2014 
har omhändertagits i den nya översiktsplanen (2050). Det är framför allt 
lagändringarna kopplat till bostadsförsörjning och allmänna vattentjänster som 
inte har omhändertagits och därför ska riktlinjer för bostadsförsörjning revideras 
och en Vattentjänstplan upprättas. Båda dessa dokument är under framtagande.  

Förvaltningsrättens dom kan komma att påverka kommunens arbete med 
översiktsplanen. Om Förvaltningsrätten upphäver kommunfullmäktiges beslut 
kommer översiktsplanen att behöva arbetas om. Genom antagen planeringsstrategi 
kommer då Översiktsplan 2030 fortfarande vara aktuell. Om Förvaltningsrätten 
avslår överklagandet kommer översiktsplan 2050 få laga kraft. I sådant fall 
behöver inte beslut om planeringsstrategi av översiktsplan 2030 fattas. Om 
Förvaltningsrätten avslår överklagandet efter planeringsstrategins antagande 
kommer den nya översiktsplan 2050 vara kommunens gällande styrdokument, där 
de förändrade planeringsförutsättningarna som beskrivs i denna planeringsstrategi 
har omhändertagits. Förvaltningen fortsätter då arbeta med de framåtsyftande 
delarna i planeringsstrategin. 
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Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 20  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Planeringsstrategi för Huddinge kommuns 

översiktsplan 2030  
3. Bilaga 1, KS, Planeringsstrategi för Huddinge kommuns översiktsplan 2030 

Beslutet skickas till 

Länsstyrelsen Stockholm 

  



 37 (61) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 17 juni 2024 

 
 
 
 

 
 

§ 20  Befrielse från förtroendeuppdrag 
Diarienummer: KS-2024/9 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige entledigar Henrik Örneblad från uppdraget som ledamot 
tillika ordförande i styrelsen för EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB från 
och med den 25 juni 2024. 

2. Kommunfullmäktige entledigar Karin Iversen från uppdraget som ledamot 
tillika vice ordförande i styrelsen för EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB 
från och med den 25 juni 2024. 

3. Kommunfullmäktige entledigar Timo Björkholm från uppdraget som ledamot 
i styrelsen för EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB från och med den 25 
juni 2024. 

4. Kommunfullmäktige entledigar Anneli Lundberg (S) från uppdraget som 
ersättare i kultur- och fritidsnämnden från och med den 25 juni 2024. 

5. Kommunfullmäktige entledigar Maria Burén (S) från uppdraget som ersättare 
i beredningen för trygghet, prevention och demokrati från och med den 25 
juni 2024. 

6. Kommunfullmäktige entledigar Alfred Guirguis (S) från uppdraget som 
ledamot i kommunfullmäktige från och med den 25 juni 2024. 

7. Kommunfullmäktige entledigar Alfred Guirguis (S) från uppdraget som 
ledamot i natur- och stadsmiljönämnden från och med den 25 juni 2024. 

8. Kommunfullmäktige entledigar Britt Flodetorp (S) från uppdraget som 
ersättare i natur- och stadsmiljönämnden från och med den 25 juni 2024. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska besluta om befrielse från de förtroendeuppdrag som är 
sammanställda i kommunstyrelsens förvaltnings val-PM. 

Beslutsunderlag 

1. Rev. 2024-06-17 Val-PM, KF 2024-06-17  
2. Val-PM, KF 2024-06-17 

Beslutet skickas till 

W3D3 
Troman 
Heroma 
Samtliga nämndsekreterare 
EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB 
Länsstyrelsen 
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§ 21  Val, fyllnadsval och nomineringar 
Diarienummer: KS-2024/9 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige utser Karin Iversen till ny ledamot tillika ordförande i 
styrelsen för EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB efter Henrik Örneblad 
från och med den 25 juni 2024. 

2. Kommunfullmäktige utser Timo Björkholm till ny ledamot tillika vice 
ordförande i styrelsen för EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB efter Karin 
Iversen från och med den 25 juni 2024. 

3. Kommunfullmäktige utser Håkan Lindblom till ny ledamot i styrelsen för 
EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB efter Timo Björkholm från och med 
den 25 juni 2024. 

4. Kommunfullmäktige utser Lena Brinck (S) till ny ersättare i beredningen för 
trygghet, prevention och demokrati efter Maria Burén (S) från och med den 
25 juni 2024 till och med den 31 december 2026. 

5. Kommunfullmäktige utser Britt Flodetorp (S) till ny ledamot i natur- och 
stadsmiljönämnden efter Alfred Guirguis (S) från och med den 25 juni 2024 
till och med den 31 december 2026. 

6. Kommunfullmäktige utser Victor Tang (S) till ny ersättare i natur- och 
stadsmiljönämnden efter Britt Flodetorp (S) från och med den 25 juni 2024 
till och med den 31 december 2026. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska besluta om befrielse från de förtroendeuppdrag som är 
sammanställda i kommunstyrelsens förvaltnings val-PM. 

Beslutsunderlag 

1. Rev. 2024-06-17 Val-PM, KF 2024-06-17  
2. Val-PM, KF 2024-06-17 

Beslutet skickas till 

W3D3 
Troman 
Heroma 
Samtliga nämndsekreterare 
EGUH 2 Fastigheter Holdingbolag AB 
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§ 22  ”Trygghetstimme” istället för friskvårdstimme – svar på 
motion väckt av Karl Henriksson (KD) och Anneli 
Johansson (KD) 
Diarienummer: KS-2023/2442 

Kommunfullmäktiges beslut 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 13 mars 2024, avslås motionen.  

Sammanfattning 

En motion har inkommit från Karl Henriksson (KD) och Anneli Johansson (KD) 
gällande att Huddinge kommun inför trygghetstimme som alternativ till 
friskvårdstimme för kommunens medarbetare. Motionärerna anser att de senaste 
årens utveckling där otrygghet i samhället har ökat måste vändas.  

Kommunstyrelsens förvaltning delar motionärernas synpunkt om att 
trygghetsskapande åtgärder behöver vidtas för att minska otryggheten i samhället. 
Kommunen arbetar idag med brottsförebyggande arbete med målet att genom 
samverkan verka för minskad brottslighet och ökad trygghet för de som bor, 
besöker och verkar i Huddinge kommun. 

Kommunens medarbetare erbjuds att välja mellan friskvårdsbidrag och 
friskvårdstimme. Friskvårdstimmen ska förläggas under ordinarie arbetstid och 
under förutsättning att chef godkänner uttaget.  

Förvaltningen ser flera risker med att införa trygghetstimme. Trygghetstimmen 
föreslås förläggas på eftermiddag eller kväll. Att införa en trygghetstimme som 
huvudsakligen förläggs utanför ordinarie arbetstid innebär att kommunen saknar 
möjligheten att ta ansvar för arbetsmiljön. Förslaget skulle innebära 
kollektivavtalsreglerade kostnader för ersättning för obekväm arbetstid och i vissa 
fall för övertid samt risk för att medarbetaren inte får lagstadgad dygnsvila. 
Ytterligare försvårande omständighet är att medarbetare inte omfattas av 
kollektivavtalade försäkringar vid trygghetstimmen samt en ökad administration.  

Mot bakgrund av ovanstående föreslås att motionen ska avslås. 

Yttranden under sammanträdet 

Karl Henriksson (KD), Aza Cheragwandi (S) och Robert Forsman (V) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Yrkanden 

Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till motionen. 
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Aza Cheragwandi (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Karl Henrikssons 
(KD) bifallsyrkande till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer 

Karl Henriksson (KD) och Anneli Johansson (KD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Karl Henrikssons (KD) bifallsyrkande till motionen. 

Särskilt yttrande 

Robert Forsman (V) anmäler ett särskilt yttrande. Till justeringen har det inte 
inkommit något särskilt yttrande och därför finns inte något bilagt.  

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-05-15 § 8  
2. Tjänsteutlåtande, KS, ”Trygghetstimme” istället för friskvårdstimme – svar 

på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen 
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§ 23  Digitalisera köhanteringen till förskola och pedagogisk 
omsorg – svar på motion väckt av Karl Henriksson (KD) 
och Anneli Johansson (KD) 
Diarienummer: KS-2023/1276 

Kommunfullmäktiges beslut 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 14 mars 2024, anses motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Karl Henriksson (KD) och Anneli Johansson (KD) har i kommunfullmäktige 
väckt en motion om att digitalisera köhanteringen till förskola och pedagogisk 
omsorg. 

Enligt motionen är dagens manuella köhantering svåröverblickbar för 
vårdnadshavare och ineffektiv för förvaltningen. En digital köhantering skulle 
enligt motionen ge vårdnadshavare möjlighet att anmäla till kö, få information om 
tillgängliga platser, se sin köplats och uppdatera sina uppgifter på ett enkelt och 
smidigt sätt. Kommunen kunde då också snabbare erbjuda platser som blir 
tillgängliga, samtidigt som förvaltningen avlastas från repetitiva arbetsuppgifter. 

Mot bakgrund av detta yrkar motionärerna att kommunen inför en automatiserad 
digital köhantering för ansökning till förskola och pedagogisk omsorg där 
föräldrar kan se kötid och köplats. 

Kommunstyrelsens förvaltning har samberett ärendet med barn- och 
utbildningsförvaltningen och tagit ställning till motionen, inom ramen för den 
styr- och samverkansmodell som styr kommunens digitaliseringsarbete. 
Kommunstyrelsens förvaltning ställer sig positiv till syftet som uttrycks i 
motionen, och instämmer i den nulägesbeskrivning på vilken motionen grundas. 
Köhanteringen har varit föremål för kravställning i upphandlingen av ett nytt 
elevregister och leveranser i linje med motionens förslag kommer att ske under 
2024. Eventuella juridiska och ekonomiska konsekvenser av en utveckling av 
placeringsprocessen för förskola är dock inte utredda. 

Yttranden under sammanträdet 

Anneli Johansson (KD), Louise Rollins (MP), Carl-Otto Engberg (L), Christopher 
Smith (L), Christian Stulen (HP) och Hampus Holmgren (M) yttrar sig i ärendet 
innan överläggningen förklaras avslutad. 

Yrkanden 

Anneli Johansson (KD), Christopher Smith (L) och Hampus Holmgren (M) yrkar 
bifall till motionen. 
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Louise Rollins (MP) och Christian Stulen (HP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Anneli Johanssons 
(KD) med fleras bifallsyrkande till motionen och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer 

Love Bergström (M), Jelena Drenjanin (M), Erik Ottoson (M), Hampus Holmgren 
(M), Eva Paulsen Karlsson (M), Diana Molinsky (M), Jennifer Hopper Lind (M), 
Linda von Fircks (M), Gunilla Helmerson (M), Kennet Bergh (M), Cecilia 
Sundberg (M), Attila Kuru (M), Carina Tärnsby (M), Christopher Smith (L), 
Martina Nyman (L), Petra Nilsson (L), Karl Henriksson (KD) och Anneli 
Johansson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Anneli Johanssons 
(KD) med fleras bifallsyrkande till motionen. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-05-15 § 9  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Digitalisera köhanteringen till förskola och pedagogisk 

omsorg – svar på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen  
4. Bilaga 2, KS, Förskolenämndens remissvar 

Beslutet skickas till 

Förskolenämnden 
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§ 24  Kompisbänk mot utanförskap på Huddinges skolgårdar – 
svar på motion väckt av Martin Nigals (SD) och Sven 
Pernils (SD) 
Diarienummer: KS-2023/2090 

Kommunfullmäktiges beslut 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 13 mars 2024, avslås motionen. 

Sammanfattning 

Den 9 oktober 2023 väckte Martin Nigals (SD) och Sven Pernils (SD) en motion 
om kompisbänk mot utanförskap på Huddinges skolgårdar. 

Motionärerna föreslår kommunfullmäktige besluta att på prov inrätta en 
kompisbänk på en eller flera för- och/eller grundskolor i kommunen och om 
försöket faller väl ut inrätta en kompisbänk i samtliga förskolor och grundskolor. 

Motionen har gått på remiss till förskolenämnden och grundskolenämnden. 

Kommunstyrelsens förvaltning konstaterar att det av remissinstansernas svar 
framgår att det bedrivs ett aktivt förebyggande arbete inom förskolan och skolan 
och att det finns handlingsplaner för de åtgärder som krävs för att förhindra 
utanförskap och kränkande behandling av barn och elever. 

Både förskolenämnden och grundskolenämnden anser att det saknas behov av och 
förutsättningar för ett övergripande beslut om att genomföra försök med 
kompisbänkar, men att information om dessa kommer att delges rektorsgruppen 
för deras eventuella lokalt utformade försök. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
motionen avslås. 

Yttranden under sammanträdet 

Martin Nigals (SD), Didrik von Seth (C), Malin Ahlgren (V), Sven Pernils (SD) 
och Leif Tjärnstig (V) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Yrkanden 

Martin Nigals (SD) och Sven Pernils (SD) yrkar bifall till motionen. 

Didrik von Seth (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Martin Nigals (SD) 
och Sven Pernils (SD) bifallsyrkande till motionen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer 

Mats Arkhem (SD), Alexandra Ghialamas (SD), Martin Nigals (SD), Arnold 
Boström (SD), Sven Pernils (SD), Felix Byström (SD), Linus From (SD) och Ulf 
Thalin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Martin Nigals (SD) och 
Sven Pernils (SD) bifallsyrkande till motionen. 

Särskilt yttrande 

Malin Ahlgren (V) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. Till 
justeringen har det inte inkommit något särskilt yttrande och därför finns inte 
något bilagt. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-05-15 § 10  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Kompisbänk mot utanförskap på Huddinges skolgårdar 

– svar på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen  
4. Bilaga 2, KS, Förskolenämndens remissvar  
5. Bilaga 3, KS, Grundskolenämndens remissvar 

Beslutet skickas till 

Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
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§ 25  Erbjud familjedaghem i samtliga kommundelar - svar på 
motion väckt av Karl Henriksson (KD) och Anneli 
Johansson (KD) 
Diarienummer: KS-2023/1860 

Kommunfullmäktiges beslut 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 13 mars 2024, avslås motionen. 

Sammanfattning 

Den 4 september 2023 väckte Karl Henriksson (KD) och Anneli Johansson (KD) 
en motion om att erbjuda familjedaghem i samtliga kommundelar. Enligt 
motionärerna bör kommunen uppmuntra privata utförare att etablera verksamheter 
om det saknas familjedaghem i ett område. 

Mot bakgrund av detta yrkar motionärerna: 

• att kommunen aktivt ska sträva efter att familjedaghem ska erbjudas i 
samtliga kommundelar 

• att enbart aktiva familjedaghem ska synas i samtlig information till föräldrar 

Förskolenämnden pekar bland annat på en minskad efterfrågan på familjedag-
hemsplatser över tid trots information via skiftande kanaler. Förvaltningen lyfter 
fram att kommunens roll är att informera om ersättning och regler för att bedriva 
pedagogisk omsorg samt godkänna och bedriva tillsyn av den. Då ingen läroplan 
finns för pedagogisk omsorg bör vidare de mål och riktlinjer som framgår av 
läroplanen, enligt skollagens förarbeten, beaktas i huvudmannens kvalitetsarbete. 

Mot bakgrund av detta menar förvaltningen att motionen avslås. 

Yttranden under sammanträdet 

Anneli Johansson (KD), Louise Rollins (MP) och Karl Henriksson (KD) yttrar sig 
i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Yrkanden 

Anneli Johansson (KD) och Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till motionen. 

Louise Rollins (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Anneli Johanssons 
(KD) bifallsyrkande till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Reservationer 

Karl Henriksson (KD) och Anneli Johansson (KD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Anneli Johanssons (KD) bifallsyrkande till motionen.  

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-05-15 § 11  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Erbjud familjedaghem i samtliga kommundelar - svar 

på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen  
4. Bilaga 2, KS, Förskolenämndens remissvar 

Beslutet skickas till 

Förskolenämnden 
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§ 26  Hästunderstödda insatser för hemmasittande barn – svar 
på motion av Mats Österholm, Anna Bredin och Hampus 
Holmgren (samtliga M) 
Diarienummer: KS-2023/2196 

Kommunfullmäktiges beslut 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 24 april 2024, anses motionens första yrkande vara 
besvarat medan yrkande två och tre avslås.  

Sammanfattning 

I oktober 2023 väckte Mats Österholm, Anna Bredin och Hampus Holmgren, 
samtliga (M), motionen hästunderstödda insatser för hemmasittande barn. I 
motionen yrkas att barn- och utbildningsförvaltningen får i uppdrag att inventera 
antalet hemmasittande barn som finns i Huddinges grundskolor, att i samråd med 
kommunens ridskolor och KUF utreda förutsättningarna för att införa 
hästunderstödda insatser för hemmasittande barn samt att inventera om det finns 
exempel på andra, framgångsrika isoleringsbrytande åtgärder som kan komma 
ifråga för hemmasittande elever för vilka hästunderstödda insatser inte är ett 
alternativ. Motionen har gått på remiss till grundskolenämnden och kultur- och 
fritidsnämnden.  

Av skollagen framgår att om en elev har upprepad eller längre frånvaro ska 
rektorn skyndsamt utreda frånvaron i samråd med eleven, vårdnadshavarna och 
elevhälsan. Kommunstyrelsens förvaltning anser liksom grundskolenämnden att 
åtgärder mot problematisk skolfrånvaro ska planeras inom ramen för den redan 
fungerande förvaltningsövergripande samverkan mellan det centralt organiserade 
närvaroteamet, andra förvaltningar och berörd grundskola. Det är närvaroteamet 
och skolan som avgör vilken insats och form som är aktuell för en viss elev. 
Insatser som tas fram bygger på resultat från aktuell forskning. Arbetet kring 
problematisk skolfrånvaro, inklusive framgångsrika insatser, rapporteras årligen i 
samband med grundskolenämndens sammanträde i juni.  

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att motionens första yrkande anses 
besvarat medan yrkande två och tre avslås.  

Yttranden under sammanträdet 

Hampus Holmgren (M), Rasmus Lenefors (S), Anna Bredin (M) och Anders 
Lönroth (MP) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Yrkanden 

Hampus Holmgren (M) och Anna Bredin (M) yrkar bifall till motionen. 
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Rasmus Lenefors (S) och Anders Lönroth (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Hampus Holmgrens 
(M) och Anna Bredins (M) bifallsyrkande till motionen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer 

Love Bergström (M), Erik Ottoson (M), Hampus Holmgren (M), Eva Paulsen 
Karlsson (M), Diana Molinsky (M), Jennifer Hopper Lind (M), Linda von Fircks 
(M), Gunilla Helmerson (M), Kennet Bergh (M), Cecilia Sundberg (M), Attila 
Kuru (M), Carina Tärnsby (M) och Anna Bredin (M) reserverar sig mot beslutet 
till förmån för Hampus Holmgrens (M) och Anna Bredins (M) bifallsyrkande till 
motionen. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 10  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Hästunderstödda insatser för hemmasittande barn – 

svar på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen  
4. Bilaga 2, KS, Grundskolenämndens remissvar  
5. Bilaga 3, KS, Kultur- och fritidsnämndens remissvar 

Beslutet skickas till 

Grundskolenämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 27  Säkra Stortorpsparkens utveckling och framtid – svar på 
motion av Bo Källström (L) och Martina Nyman (L) 
Diarienummer: KS-2023/1543 

Kommunfullmäktiges beslut 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 24 april 2024, anses motionen besvarad.  

Sammanfattning 

Den 12 juni 2023 väckte Bo Källström (L) och Martina Nyman (L) en motion om 
att säkra Stortorpsparkens framtid.  

Motionärerna yrkar att Huddinge kommun tar fram en handlingsplan som säkrar 
Stortorpsparkens framtid. 

Kultur- och fritidsnämnden skriver i sitt remissvar att det pågår ett arbete för 
Stortorpsparken i linje med motionens intentioner och menar att motionen ska 
anses besvarad. 

Kommunstyrelsens förvaltning planerar i ett första steg att under 2024 ta fram ett 
förslag till disposition av ytor och funktioner i parken i samarbete med föreningen 
Stortorpsparken (föreningen). Möjligheten att göra parken attraktiv för fler ska 
studeras. Det finns behov av att bredda parkens utbud och lekmöjligheter för barn 
liksom att satsa på trygghetsskapande åtgärder som bättre belysning. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser vidare att föreningens långsiktiga 
markarrende och den etablerade samverkan med kultur- och fritidsnämnden gör 
att föreningens verksamhet är tryggad även under kommande år.  

Mot bakgrund av detta menar förvaltningen att motionen anses besvarad.  

Yttranden under sammanträdet 

Eeva Laine (S), Emil Högberg (S), Malin Ahlgren (V), Martina Nyman (L), Love 
Bergström (M), Karl Henriksson (KD), Henrik Juhlin (C), Marcus Jillehed (DP), 
Cecilia Nordin (DP), Anneli Johansson (KD) och Christopher Smith (L) yttrar sig 
i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Yrkanden 

Love Bergström (M), Karl Henriksson, Marcus Jillehed (DP), Cecilia Nordin 
(DP), Anneli Johansson (KD) och Christopher Smith (L) yrkar bifall till 
motionen. 
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Emil Högberg (S) och Henrik Juhlin (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Love Bergströms 
(M) med fleras bifallsyrkande till motionen och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer 

Love Bergström (M), Erik Ottoson (M), Hampus Holmgren (M), Eva Paulsen 
Karlsson (M), Diana Molinsky (M), Jennifer Hopper Lind (M), Linda von Fircks 
(M), Gunilla Helmerson (M), Kennet Bergh (M), Cecilia Sundberg (M), Attila 
Kuru (M), Carina Tärnsby (M), Anna Bredin (M), Christopher Smith (L), Martina 
Nyman (L), Petra Nilsson (L), Karl Henriksson (KD), Anneli Johansson (KD), 
Cecilia Nordin (DP), Ingalill Söderberg (DP) och Marcus Jillehed (DP) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Love Bergströms (M) med fleras bifallsyrkande till 
motionen. 

Särskilt yttrande 

Malin Ahlgren (V) anmäler ett särskilt yttrande. Till justeringen har det inte 
inkommit något särskilt yttrande och därför finns inte något bilagt. 

 Cecilia Nordin (DP) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 11  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Säkra Stortorpsparkens utveckling och framtid – svar 

på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen  
4. Bilaga 2, KS, Arrendeavtal mellan Föreningen Stortorpsparken och Huddinge 

kommun  
5. Bilaga 3, KS, Kultur- och fritidsnämndens remissvar 

Beslutet skickas till 

Kultur- och fritidsnämnden 

  



1 (1) 

Datum: 2024-06-17  

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunfullmäktige 

Ärende 27 Säkra Stortorpsparkens utveckling och framtid 
– svar på motion av Bo Källström (L) och Martina Nyman
(L)

Stortorpsparken är en unik mötesplats i kommunen där den engagerade 

bygdegårdsföreningen både driver egen verksamhet med uppskattade 

arrangemang och hyr ut lokaler till invånare och föreningslivet.  

Stortorpsparken spelar en central roll för invånarna i östra Huddinge då det 

saknas samlingslokaler i både Länna, centrala Trångsund, Stortorp och 

Vidja. Här samlas folk för fest, kulturprogram, bouleturneringar och trevlig 

samvaro i olika konstellationer. Ett exempel på parkens betydelse är 

Valborgsfirandet, som i år lockade 4300 besökare för att fira tillsammans 

och njuta av den gemenskap som präglar området. 

Denna folkpark är en värdefull resurs som förtjänar att tryggas, precis som 

motionärerna påpekar. Utan Stortorpsparken förlorar Trångsund och dess 

omgivningar en viktig mötesplats, vilket skulle påverka det lokala samhället 

mycket negativt. Bromsas utvecklingen av parken riskerar vi att se ett 

minskat engagemang i föreningen som driver Stortorpsparken. 

Tyvärr har de engagerade i Stortorpsparken levt i ovisshet sedan 2015, då 

beslut om parkens upprustning och utveckling togs, men ingenting sedan 

hände. Det är högst beklagligt att det har tagit så lång tid att realisera dessa 

planer. En sådan central och viktig samlingsplats för östra kommundelen 

förtjänar bättre omhändertagande med en omfattande plan och hög prioritet. 

Det krävs då mer än bara några nya planteringar och bättre belysning. 

Föreningen har initierat en utbyggnad och vinterisolering av dansbanan, 

något som skulle innebära ytterligare möjlighet till uthyrning året runt. Med 

stöd av Boverket och Bygdegårdarnas riksförbund skulle kommunens del av 

en sådan investering inte bli så stor. 

Hade vi haft en egen kommun, hade parken säkerligen fått den 

uppmärksamhet och de resurser den behövde mycket snabbare än de tio år 

som nu har passerat 

Cecilia Nordin Ingalill Söderberg Marcus Jillehed 

Drevvikenpartiet Drevvikenpartiet Drevvikenpartiet 
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§ 28  Ung Omsorg - Ett steg på vägen för att säkra framtidens 
kompetensförsörjning – svar på motion av Karl 
Henriksson (KD) 
Diarienummer: KS-2023/2729 

Kommunfullmäktiges beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
24 april 2024, avslås motionen.  

Sammanfattning 

Karl Henriksson (KD) har den 11 december 2023 väckt en motion i 
kommunfullmäktige om att Huddinge kommun ska inleda ett samarbete med Ung 
Omsorg eller liknande organisationer för att säkra kompetensförsörjningen och 
skapa meningsfulla möten mellan unga och äldre på äldreboenden i Huddinge. 

Ung Omsorg är ett företag som anställer och organiserar högstadieungdomar i 
grupp som besöker äldreboenden några timmar under helgen för att genomföra 
sociala aktiviteter med de äldre. 

Kommunstyrelsens förvaltning ser positivt på den verksamhet som Ung Omsorg 
och liknande organisationer bedriver. Huddinge kommun har dock redan idag 
verksamhet som syftar till att på olika sätt säkra kompetensförsörjningen inom 
äldreomsorgen genom aktiviteter mellan yngre och de boende. Vidare uppgår 
kostnaden för ett samarbete med Ung Omsorg till 1 051 000 kronor. Ytterligare 
personalkostnader kan tillkomma inför genomförandet av de sociala aktiviteterna 
på äldreboendet. 

Med hänvisning till ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
motionen avslås. 

Yttranden under sammanträdet 

Charlotte Björkman (HP), Karl Henriksson (KD), Tomas Selin (C) och Christian 
Stulen (HP) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Yrkanden 

Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till motionen. 

Tomas Selin (C) och Christian Stulen (HP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Karl Henrikssons 
(KD) bifallsyrkande till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer 

Karl Henriksson (KD) och Anneli Johansson (KD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Karl Henrikssons (KD) bifallsyrkande till motionen. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 12  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Ung Omsorg - Ett steg på vägen för att säkra 

framtidens kompetensförsörjning – svar på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen  
4. Bilaga 2, KS, Vård- och omsorgsnämndens remissvar 

Beslutet skickas till 

Vård- och omsorgsnämnden  
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§ 29  Inför Borlängemodellen för att säkra kompetensen i 
Huddinges skolor och förskolor – svar på motion av Nujin 
Alacabek, Robert Forsman, Niklas Bougt, Malin Ahlgren, 
Britt Björneke och April Troberg (samtliga V) 
Diarienummer: KS-2023/2186 

Kommunfullmäktiges beslut 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 24 april 2024, anses motionen besvarad.  

Sammanfattning 

Nujin Alacabek, Robert Forsman, Niklas Bougt, Malin Ahlgren, Britt Björneke 
och April Troberg (samtliga V), har väckt en motion där de yrkar att Huddinge 
kommun erbjuder pedagogisk personal i skola och förskola möjligheten att 
kombinera betald behörighetsutbildning parallellt med arbete i kommunen, vilket 
är en modell som utvecklats i Borlänge kommun. 

Motionen har skickats på remiss till förskolenämnden och grundskolenämnden. 
Barn- och utbildningsförvaltningen bekräftar behovet av fortbildningsinsatser. 

Mot bakgrund av förskolenämndens och grundskolenämndens remissvar 
konstaterar kommunstyrelsen förvaltning att det i nuläget finns flera sätt för 
anställda inom skola och förskola i Huddinge kommun att nå behörighet.  

Utöver de utbildningar som ger behörighet pågår en kontinuerlig 
kompetensutveckling för medarbetare inom förskola och grundskola. 

Kommunstyrelsen delar förskolenämndens och grundskolenämndens 
rekommendation att kommunen inväntar utfallet av Skolverkets utredning och 
eventuell efterföljande lagändring innan andra initiativ tas kring den lokala 
modellen för fortbildning. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
motionen anses besvarad. 

Yttranden under sammanträdet 

Leif Tjärnstig (V), Rasmus Lenefors (S), Louise Rollins (MP), Malin Ahlgren (V) 
och Felix Byström (SD) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras 
avslutad. 

Yrkanden 

Leif Tjärnstig (V) och Malin Ahlgren (V) yrkar bifall till motionen. 
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Rasmus Lenefors (S) och Louise Rollins (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Leif Tjärnstigs (V) 
och Malin Ahlgrens (V) bifallsyrkande till motionen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer 

Nujin Alacabek (V), Leif Tjärnstig (V), Malin Ahlgren (V), Robert Forsman (V), 
April Troberg (V) och Anders Törnlund (V) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Leif Tjärnstigs (V) och Malin Ahlgrens (V) bifallsyrkande till motionen. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 13  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Inför Borlängemodellen för att säkra kompetensen i 

Huddinges skolor och förskolor – svar på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen  
4. Bilaga 2, KS, Förskolenämndens remissvar  
5. Bilaga 3, KS, Grundskolenämndens remissvar 

Beslutet skickas till 

Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
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§ 30  Komplettera Företagsportalen med en 
anmälningsfunktion – svar på motion av Bo Källström (L) 
och Martina Nyman (L) 
Diarienummer: KS-2023/1545 

Kommunfullmäktiges beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
24 april 2024, anses motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Den 12 juni 2023 väckte Bo Källström (L) och Martina Nyman (L) en motion om 
komplettering av en anmälningslänk i Företagsportalen.  

Motionärerna tar upp att ett gott företagsklimat är avgörande för Huddinges 
framtida utveckling. Huddinge ska fortsätta bära ledartröjan i arbetet med att 
komma till rätta med den regionala obalansen, därför behöver Huddinge kommun 
arbeta än hårdare med ett förbättrat företagsklimat. Alla kommunens 
verksamheter behöver anstränga sig mer för att Huddinge ska komma högre upp i 
listorna när företag och företagare rankar näringslivsklimatet, enligt motionen. 

Motionärerna lyfter även att när företagare runt om i Sverige rankar kommunernas 
företagsklimat är förekomsten av osund konkurrens från kommunala 
verksamheter en ständigt återkommande källa till missnöje.  

Enligt motionen, och i linje med kommunallagen, får inte kommuner bedriva 
verksamheter som typiskt sett tillhandahålls av näringslivet. Därför föreslår 
motionärerna att den ”nyöppnade” Företagsportalen kompletteras med en 
anmälningsfunktion där nuvarande och blivande företagare enkelt kan anmäla vad 
de upplever som osund konkurrens från kommunala verksamheter.  

Yttranden under sammanträdet 

Martina Nyman (L) och Sara Heelge Vikmång (S) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 

Yrkanden 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 14  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Komplettera Företagsportalen med en 

anmälningsfunktion – svar på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen  
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§ 31  Inrättandet av kommunal badplats vid Trehörningen - 
svar på motion väckt av Love Bergström (M) 
Diarienummer: KS-2023/1547 

Kommunfullmäktiges beslut 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 10 april 2024 anses motionen vara besvarad. 

Sammanfattning 

Love Bergström (M) har väckt en motion om att skapa en badplats av 
kommunbadsstandard vid Trehörningen.  

Natur- och stadsmiljönämnden har fått motionen på remiss och skriver i sitt 
yttrande att en ny badplats endast bör tas i bruk om den har tjänligt vatten. 
Trehörningen är i dagsläget kommunens mest förorenade sjö och har långt kvar 
till att nå god vattenstatus. 

Bygglovs -och tillsynsnämnden har fått motionen på remiss och betonar i sitt svar 
vikten av att utreda föroreningssituationen. Nämnden lyfter även relevant 
lagstiftning, vilka krav som ställs på kommunen och vilka dispenser som kan 
krävas för att inrätta och underhålla en badplats. 

Kommunstyrelsens förvaltning tar med önskemålet om badplats i Trehörningen i 
arbetet med revidering av park- och badplatsprogram.  

Yttranden under sammanträdet 

Love Bergström (M), Emil Högberg (S), Felix Byström (SD), Carl-Otto Engberg 
(L), Henrik Juhlin (C), Karl Henriksson (KD), Sven Pernils (SD) och Martina 
Nyman (L) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Yrkanden 

Love Bergström (M), Felix Byström (SD), Sven Pernils (SD) och Martina Nyman 
(L) yrkar bifall till motionen. 

Emil Högberg (S) och Henrik Juhlin (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Love Bergströms 
(M) med fleras bifallsyrkande till motionen och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Reservationer 

Love Bergström (M), Jelena Drenjanin (M), Erik Ottoson (M), Hampus Holmgren 
(M), Eva Paulsen Karlsson (M), Diana Molinsky (M), Jennifer Hopper Lind (M), 
Gunilla Helmerson (M), Kennet Bergh (M), Cecilia Sundberg (M), Attila Kuru 
(M), Carina Tärnsby (M), Patrik Rahm (M), Christopher Smith (L), Martina 
Nyman (L), Petra Nilsson (L), Mats Arkhem (SD), Alexandra Ghialamas (SD), 
Martin Nigals (SD), Arnold Boström (SD), Sven Pernils (SD), Felix Byström 
(SD), Linus From (SD) och Ulf Thalin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Love Bergströms (M) med fleras bifallsyrkande till motionen. 

Särskilt yttrande 

Karl Henriksson (KD) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 21  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Inrättande av kommunal badplats vid Trehörningen  
3. Bilaga 1, KS, Motion om inrättandet av kommunal badplats vid Trehörningen 

- av Love Bergström (M) (1)  
4. Bilaga 2, KS, Natur- och stadsmiljönämnden  
5. Bilaga 3, KS, Bygglovs- och tillsynsnämnden 

Beslutet skickas till 

Natur- och stadsmiljönämnden 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 

  



1 (1) 

Datum: 2024-06-17 
Diarienummer: KS-2023/1547 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunfullmäktige 

Ärende 31 Inrättandet av kommunal badplats vid 
Trehörningen – svar på motion väckt av Love Bergström 
(M) 

I Huddinge kommun finns ett stort antal fantastiska badplatser. Men många 

Huddingebor har samtidigt långt till närmaste badplats. Behovet av fler 

badplatser i Huddinge är därför klart och tydligt. Badplatser bidrar till att 

förbättra den fysiska och psykiska hälsan. Detta är särskilt viktigt för att 

motverka stillasittande bland barn och unga, vilket är en stor 

samhällsutmaning i hela landet. Kristdemokraterna instämmer därför i 

Moderaternas ambition att tillskapa nya badplatser, men vi vill se en plan 

för hela kommunen, inte bara enstaka beslut om enskilda platser. 

Kristdemokraterna anser därför att det behövs ett nytt badplatsprogram, 

"Badplatsprogram 2.0". Det nuvarande programmet, som beslutades 2012 

under det tidigare borgerliga styret, behöver nu uppdateras. Vi behöver en 

aktuell överblick av samtliga badplatser i kommunen och de åtgärder som 

krävs för att hålla en hög och enhetlig standard, men också en genomgång 

av vilka områden som idag saknar badplats och vilka åtgärder som krävs för 

att avhjälpa den bristen. Efter 12 år är det nödvändigt att anpassa 

badplatsprogrammet till dagens behov och förutsättningar. 

Genom att uppdatera badplatsprogrammet och få en fullständig översikt av 

badplatserna i kommunen skapar vi bästa möjliga förutsättningar för att 

investera i nya badplatser där de behövs mest och kan göra störst nytta. 

Karl Henriksson (KD) 
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§ 32  Badplats för Högmoraborna - svar på motion väckt av 
Love Bergström (M) 
Diarienummer: KS-2023/1548 

Kommunfullmäktiges beslut 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 10 april 2024 anses motionen vara besvarad. 

Sammanfattning 

Love Bergström (M) har väckt en motion om att skapa två badplatser av 
närbadsstandard vid Trehörningen och Magelungen. 

Natur- och stadsmiljönämnden har fått motionen på remiss och skriver i sitt 
yttrande att nya badplatser endast bör tas i bruk om de har tjänligt vatten. Även 
bygglovs -och tillsynsnämnden har fått motionen på remiss och betonar i sitt svar 
vikten av att utreda föroreningssituationen. Då det inte framgår exakt var de nya 
badplatserna föreslås kan inte nämnden ta ställning till placeringen. 

Kommunstyrelsens förvaltning tar med önskemålet om badplatser i Magelungen 
och Trehörningen i arbetet med revidering av park- och badplatsprogram. 

Yttranden under sammanträdet 

Karl Henriksson (KD), Emil Högberg (S), Sven Pernils (SD) och Martina Nyman 
(L) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Yrkanden 

Love Bergström (M), Felix Byström (SD), Sven Pernils (SD) och Martina Nyman 
(L) yrkar bifall till motionen. 

Emil Högberg (S) och Henrik Juhlin (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Love Bergströms 
(M) med fleras bifallsyrkande till motionen och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer 

Love Bergström (M), Jelena Drenjanin (M), Erik Ottoson (M), Hampus Holmgren 
(M), Eva Paulsen Karlsson (M), Diana Molinsky (M), Jennifer Hopper Lind (M), 
Gunilla Helmerson (M), Kennet Bergh (M), Cecilia Sundberg (M), Attila Kuru 
(M), Carina Tärnsby (M), Patrik Rahm (M), Christopher Smith (L), Martina 
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Nyman (L), Petra Nilsson (L), Mats Arkhem (SD), Alexandra Ghialamas (SD), 
Martin Nigals (SD), Arnold Boström (SD), Sven Pernils (SD), Felix Byström 
(SD), Linus From (SD) och Ulf Thalin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Love Bergströms (M) med fleras bifallsyrkande till motionen. 

Särskilt yttrande 

Karl Henriksson (KD) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 

1. Protokollsutdrag KS 2024-06-05 § 22  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Badplats för Högmoraborna  
3. Bilaga 1, KS, Motion om badplats för Högmoraborna - av Love Bergström 

(M)  
4. Bilaga 2, KS, Natur- och Stadsmiljönämnden  
5. Bilaga 3, KS, Bygglovs- och tillsynsnämnden 

Beslutet skickas till 

Natur- och stadsmiljönämnden 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 

  



1 (1) 

Datum: 2024-06-17 
Diarienummer: KS-2023/1548 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunfullmäktige 

Ärende 32 Badplats för Högmoraborna - svar på motion 
väckt av Love Bergström (M) 

I Huddinge kommun finns ett stort antal fantastiska badplatser. Men många 

Huddingebor har samtidigt långt till närmaste badplats. Behovet av fler 

badplatser i Huddinge är därför klart och tydligt. Badplatser bidrar till att 

förbättra den fysiska och psykiska hälsan. Detta är särskilt viktigt för att 

motverka stillasittande bland barn och unga, vilket är en stor 

samhällsutmaning i hela landet. Kristdemokraterna instämmer därför i 

Moderaternas ambition att tillskapa nya badplatser, men vi vill se en plan 

för hela kommunen, inte bara enstaka beslut om enskilda platser. 

Kristdemokraterna anser därför att det behövs ett nytt badplatsprogram, 

"Badplatsprogram 2.0". Det nuvarande programmet, som beslutades 2012 

under det tidigare borgerliga styret, behöver nu uppdateras. Vi behöver en 

aktuell överblick av samtliga badplatser i kommunen och de åtgärder som 

krävs för att hålla en hög och enhetlig standard, men också en genomgång 

av vilka områden som idag saknar badplats och vilka åtgärder som krävs för 

att avhjälpa den bristen. Efter 12 år är det nödvändigt att anpassa 

badplatsprogrammet till dagens behov och förutsättningar. 

Genom att uppdatera badplatsprogrammet och få en fullständig översikt av 

badplatserna i kommunen skapar vi bästa möjliga förutsättningar för att 

investera i nya badplatser där de behövs mest och kan göra störst nytta. 

Karl Henriksson (KD) 
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§ 33  Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motion om att bygga bryggor vid Badudden med omnejd, Skogås, väckt av 
Cecilia Nordin, Ingalill Söderberg och Patrik Willingstam (samtliga DP), får 
väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

2. Motion om att möjliggöra för fler att flytta till sitt drömboende, väckt av Love 
Bergström (M) och Hampus Holmgren (M), får väckas och överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning. 

3. Motion om att utreda tillförseln av särskilda villor för seniorer i kommande 
detaljplaner, väckt av Love Bergström (M) och Hampus Holmgren (M), får 
väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

4. Motion om att återinföra valborgs- och midsommarfirande i Sjödalsparken 
och Rådsparken, väckt av Diana Molinsky (M), Hampus Holmgren (M), Love 
Bergström (M) och Anna Bredin (M), får väckas och överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning 

Följande motioner har inkommit till kommunfullmäktiges sammanträde den 17 
juni: 

• Motion om att bygga bryggor vid Badudden med omnejd, Skogås, väckt av 
Cecilia Nordin, Ingalill Söderberg och Patrik Willingstam (samtliga DP) 

• Motion om att möjliggöra för fler att flytta till sitt drömboende, väckt av Love 
Bergström (M) och Hampus Holmgren (M) 

• Motion om att utreda tillförseln av särskilda villor för seniorer i kommande 
detaljplaner, väckt av Love Bergström (M) och Hampus Holmgren (M) 

• Motion om att återinföra valborgs- och midsommarfirande i Sjödalsparken 
och Rådsparken, väckt av Diana Molinsky (M), Hampus Holmgren (M), Love 
Bergström (M) och Anna Bredin (M) 

Inga interpellationer har inkommit till kommunfullmäktiges sammanträde den 17 
juni. 

Beslutsunderlag 

1. Bygg bryggor vid Badudden med omnejd, Skogås – motion väckt av Cecilia 
Nordin, Ingalill Söderberg och Patrik Willingstam (samtliga DP)  

2. 240617 KF, Motion om att utreda tillförseln av särskilda villor för seniorer i 
kommande detaljplaner, M  

3. 240617 KF, Motion om att återinföra valborgs- och midsommarfirande i 
Sjödalsparken och Rådsparken, M  

4. 240617 KF, Motion om att möjliggöra för fler att flytta till sitt drömboende, 
M 
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§ 34  Delgivningar 
Diarienummer: KS-2024/424 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar delgivningarna till protokollet. 

Sammanfattning 

Följande delgivningar har inkommit till kommunfullmäktiges sammanträde den 
17 juni: 

• Natur- och stadsmiljönämndens svar på uppföljande granskning av 
revisionsrapporter 

Beslutsunderlag 

1. Delgivningar till KF 17 juni 2024  
2. 1. Protokollsutdrag, NSN, Svar på uppföljande granskning  
3. 1. Tjänsteutlåtande 
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